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Ресторантите отварят на 1 март
По разпореждане на Бойко Борисов здравният министър Коста-

дин Ангелов склони за разхлабване на мерките. Извънредната епиде-
мична обстановка официално продължава до края на април.

олкото повече се приближаваме
към края на този вреден парламент,
толкова по-агресивна наглост обзе-
ма властта в опита й да прокара
лобистки закони. Очевидно някои
на хранилката усещат, че гювечът е
на привършване, и гледат да угодят
на определени мафиотски кръгове
като за последно.

Скандални законодателни проме-
ни на ВМРО отварят врата за без-
контролно изсичане на 3,7 милиона
декара гори, залесени върху земе-
делски земи, което е 10 на сто от
цялата ни гора, алармират неправи-
телствени организации (стр. 4). На
местните деребеи се дава възмож-
ност еднолично да решават за пого-
ловна сеч на овощни и горски на-
саждения. В момента това не е
възможно, позволено е отстранява-
нето само на болни и изсъхнали
дървета и всякакви “нормативи” с
проценти са абсолютно забранени.
И както обикновено става при та-
кива “инфарктни” предложения,
които очевидно са срещу общест-
вения интерес, лобизмът се пробут-
ва чрез преходни и заключителни
разпоредби.

Но какво й пука на ВМРО за
българската природа?! Надмина-
ха и дървената мафия по съсип-
ването й! След безконтролното
продаване на паспорти идва без-
контролната сеч - това са псевдо-
патриотите, същата крадлива па-
смина като колегите им от ГЕРБ.
Как не внесоха един закон за за-
лесяване например!
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Валентин ГЕОРГИЕВ
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съдба на

АЕЦ „Белене”

Реалната безработица
е между 12 и 13 на сто

Реалното ниво на безра-
ботицата в страната е двой-
но по-високо от официално-
то. По данни на Агенцията
по заетостта равнището на
регистрираната безработи-
ца през декември 2020 г. е
6,7%. Според специалиста

по човешки ресурси от
Българската асоциация за
управление на хора Георги
Първанов обаче реално без-
работицата в страната е 12-
13%. Експертът смята, че
дори да се случи отваряне-
то, което очакваме, то няма

Ударът на пандемията върху заетостта
е най-тежък в големите икономически центрове

да доведе до бърз ръст на
заетостта.

Ударът на пандемията
върху заетостта е поет най-
вече от големите икономи-
чески центрове на Бълга-
рия, показва анализ на Ин-
ститута за пазарна иконо-

мика. Възстановяването на
пазара на труда в общини-
те, където хотелите и рес-
торантите формират голям
дял от икономиката, ще е
чувствително по-бавно.

Индиец атакува полицаи и жандармеристи с трактора си по време на общонационален фермерски
протест в Делхи срещу нов аграрен закон за пласмента на продукцията, който ощетява производителите.
Размириците съвпаднаха с отбелязването на Деня на републиката, честван на 26 януари
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БСП иска
презареждане
на резерва с
български храни
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Петър Витанов:
България
изостава фатално
с ваксинацията

Евросъюзът
е предпазлив
за антируските
санкции
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Ресторантите и заведения-
та да отворят на 1 март са се
разбрали министърът на здра-
веопазването проф. Костадин
Ангелов и представители на
Българската хотелиерска и ре-
сторантьорска асоциация. Ре-
сторантьорите обявиха, че
срещнали разбиране от Анге-
лов и че “по-голямата част от
въпросите за решаване са по-
скоро икономически”. На сре-
щата е говорено и за евенту-
ално отваряне на нощните
аведения от 14 март, в зависи-
мост от епидемичната обста-
новка в страната.

Преди това обаче от Сдру-
жението на заведенията в

Ресторантите отварят
на 1 март, баровете - на 14
Съсловни организации на медици подкрепиха здравния министър

България и Българската асо-
циация на заведенията прати-
ха гневно писмо до Ангелов,
в което обявиха, че свалят до-
верието си от него като ми-
нистър на здравеопазването и
като лекар. Те поискаха остав-
ката му и го обвиниха, че води
“лична война със заведенията,
а не с КОВИД-19”. Гневът им
бе породен от факта, че уче-
ниците от 4 февруари тръгват
присъствено на училище, а
молове и фитнес зали най-ве-
роятно ще бъдат отворени.

Българският лекарски съюз
реагира остро и застана зад
действията на здравния ми-
нистър. “БЛС е наясно, че зад

всеки затворен бизнес и зад
всяко закрито работно място
стоят човешки съдби и всеки
български гражданин трябва
да е убеден, че мерките целят
единствено и опазването на
живота и здравето на хората.
В условията на най-голямата
криза от Втората световна
война насам е недопустимо да
има други приоритети освен
здравето и живота”, катего-
рични са от БЛС. Те бяха
подкрепени и от съсловните
организации на зъболекарите
и професионалистите по
здравни грижи.

През лятото предшестве-
никът на Ангелов Кирил Ана-

ниев неведнъж бе принуден по
разпореждане на премиера
Бойко Борисов да се огъва
пред протестите на собстве-
ниците на ресторанти и нощ-
ни заведения и те бяха отво-
рени, дори когато България бе
втора по смъртност в Европа.
И сега Борисов обърна спе-
циално внимание на Ангелов
за ресторанти и нощни заве-
дения и се разпореди ми-
нистърът да се срещне с тех-
ни представители и да обсъ-
дят възможните решения за
бранша. Един от предложени-
те от Борисов варианти бе да
отворят в началото на февру-
ари при 50% заетост и до

22,30 ч., но при влошаване на
епидемичната обстановка да
затворят. Друг вариант е да
отворят от 1 март, като дото-
гава се подкрепят със средст-
ва, отпуснати с нотификация
от ЕК.

На вчерашното извънред-
но правителствено заседание
бе решено извънредната епи-
демична обстановка да бъде
удължена до 30 април, а пре-
миерът разпореди на здравния
министър да изготви заповед,
в която ясно да бъдат разпи-
сани сроковете за поетапното
разхлабване на мерките.

Коментар на стр. 8

За по-бърза реакция
при кризисни ситуации
БЧК създава кризисен
операционен център, ста-
на ясно по време на он-
лайн пресконференция на
БЧК и посолството на
САЩ в България. Това е
бърз координационен ме-
ханизъм за реакция, кой-
то ще бъде основан в
много по-голяма степен
на съвременните техно-
логии, обясни за ДУМА
директорът на младежкия
червен кръст у нас Дени-
ца Баръмова. Центърът
ще даде възможност и за
много по-бърза връзка в
реално време с черве-
нокръстките организации
на съседните страни при
необходимост от повече
хора или техника при по-

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Непочистените от снега столични тротоари принудиха
някои хора да се движат по пътното платно. Въпреки уверенията
на столичните власти за десетки пуснати снегорини движението
за автомобили също бе затруднено от натрупания сняг

Екоминистърът Емил Димитров об-
вини ВиК във Варна, че 10 дни е при-
кривало новата авария на отпадния
тръбопровод във Варненското езеро.
Ревизоро разпореди проверки “да се
види кой как от ВиК-Варна е укривал
аварията” и да се изследва замърсява-
нето на езерните води. РЗИ пък се зае
да провери показателите на плажа в
кв. “Аспарухово”, който е най-близо
до мястото на инцидента. Резултатите
ще станат ясни до края на седмицата,
уверяват от МОСВ.

Ревизоро се оплака, че “шефовете
на водните дружества в страната са
много важни и нищо не можеш да им
кажеш”. Димитров определи аварията
като екокатастрофа и се възмути, че
нито той бил уведомен, нито регио-

3 057 ограничителни
заповеди за домашно на-
силие са издали съдили-
щата у нас през измина-
лата година. 349 от тях
са за посегателство върху
мъже, 898 - върху деца, а
2500 - върху жени, съоб-
щи омбудсманът Диана
Ковачева по време на
онлайн обсъждане на За-
конопроекта за защита от
домашното насилие, из-
готвен от правосъдното
министерство. Тя уточни,
че данните са от МВР и
от съда, защото у нас все
още няма регистър на
жертвите. Ковачева пояс-
ни, че по данни на непра-
вителствени организации
по време на извънредно-
то положение телефонни-

БЧК създава кризисен
операционен център

Аида ПАНИКЯН
мащабни бедствия и ава-
рии. Той ще започне ра-
бота през март. Създава-
нето му не променя начи-
на на работа на БЧК, а
само дава възможност за
по-бърза реакция. Пред-
стои въвеждане на он-
лайн обучение за подго-
товка на доброволци на
БЧК и специално обуче-
ние и оборудване на спе-
циализиран екип, който
ще е част от Национал-
ния екип за реагиране при
бедствия, аварии и кризи.

От БЧК представиха
мащабната си програма
“Дейности в отговор на
КОВИД-19”, финансира-
на от Американската
агенция за международно
развитие USAID и под-
крепена от Международ-
ната федерация на друже-
ствата на Червения кръст
и Червения полумесец.
Благодарение на нея бли-

зо 30 хил. бедни у нас
получиха хигиенни про-
дукти, заяви председате-
лят на БЧК акад. Христо
Григоров. По програмата
БЧК дава безплатни он-
лайн консултации за пси-
хосоциална подкрепа и
раздаде близо 2 хил. твор-
чески комплекта на деца.

В началото на месеца
БЧК започна информа-
ционна кампания, свърза-
на с КОВИД-19, нарече-
на “Направи го за тези,
които обичаш”, чиято цел
е да подчертае важност-
та на спазването на про-
тивоепидемичните мерки
и да предоставя надежд-
на информация. Като
част от своята благотво-
рителна кампания “Заед-
но срещу КОВИД-19” до
11 януари БЧК събра
около 2 млн. лв. в помощ
на лечебните заведения в
страната.

Ревизоро обвини варненското ВиК,
че е укрило авария

налното министерство като принципал
на ВиК. Министърът обясни, че още
на 15 януари агрегатните уреди са
отчели съмнителни показатели, а об-
ществеността била информирана чак
на 25 януари. От община Варна обаче
твърдят, че ВиК е докладвало веднага
за проблема, след което е била уводо-
мена и фирмата, полагаща тръбата.
След това тя е извършила оглед на мя-
сто, за да удостовери аварията.

През последните месеци покрай су-
шата и изчерпването на яз.”Камчия”
Ревизоро влезе в конфликт с шефовете
на ВиК във Варна и Бургас Валентин
Вълканов и Ганчо Тенев. Той ги обви-
ни, че не управляват добре водния ре-
сурс, а те му отвърнаха задочно, че
нищо не разбира.

3057 ограничителни заповеди през
2020 г. за домашно насилие

Юлия КУЛИНСКА
те сигнали за посегател-
ство са се увеличили от
30% до почти два пъти.
По информация на граж-
данския мониторинг уби-
тите в близка партньор-
ска връзка жени са 15,
като медиите споменават
за поне още 5. Само за 2
месеца през пролетта у
дома са убити 9 жени.
Според изследвания над
5% от жените и 4% от
мъжете са били жертви на
психологическо насилие.
Ковачева настоя Законо-
проектът за защита от до-
машното насилие да бъде
разгледан в парламента в
рамките на този мандат.

 “В законопроекта се
разширява кръгът на по-
страдалите лица и се уве-
личават мерките за защи-
та. Създава се Национа-
лен орган за координа-
ция, мониторинг и оцен-

ка на политиките и мер-
ките за предотвратяване
на домашното насилие”,
поясни правосъдният ми-
нистър Десислава Ахла-
дова.

Честотата и тежестта
на насилието над жени в
България остават по-ви-
соки от средните за всич-
ки страни в ЕС, заяви доц.
Михаил Околийски, пред-
ставител на СЗО за Бълга-
рия. Геновева Тишева от
комисията по дискрими-
нация към ООН предло-
жи по-строги мерки при
продажбата и разреши-
телните за ползване на
оръжия. Диана Видева от
асоциация “Деметра”
подчерта, че промените
са закъснели. Любомир
Крилчев от УНИЦЕФ
поиска по-сигурна защи-
та на децата-жертви на
насилие.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

Âèíàãè ñìå íà ïîñëåäíî
ìÿñòî â Åâðîïà ïî
âñÿêàêâè çàáîëÿâàíèÿ,
ïî ëèïñà íà ïðåâåíöèÿ,
êàê ìîæå äà î÷àêâàìå,
÷å ïðè âàêñèíàöèÿòà
ùå ñìå ïî-äîáðå?

пулмологът проф. Коста Костов

Правителството задълбочава кризата, вместо
да я решава, категорична бе Корнелия Нинова

БСП иска презареждане
на резерва с български стоки

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Конкретни мерки за подобряване на
икономическото състояние на страна-
та и борбата с безработицата има БСП,
напомни Корнелия Нинова след заседа-
ние на ИБ. Тя посочи, че социалистите
имат средно и дългорочни мерки, кои-
то смятат да приложат, когато спечелят
доверието на избирателите. По думите
й обаче ситуацията налага няколко
спешни мерки. Две са нещата, за които
социалистите настояват да се случат
бързо. Те искат да се отвори държавни-
ят резерв и да се освободят храни.
Новото запълване обаче да е с българ-
ски стоки, за да се подпомогне българ-
ското производство. Да не отварят ре-
зерва, за да си правят далавери, преду-

преди обаче председателят на БСП. Тя
мотивира предложението, като посочи
проблемите за родните млеко- и месо-
производители и за консервната про-
мишленост. По думите й фирми и пред-
приятия са спрели да изкупуват стока-
та им, защото складовете им са пълни.
“Това е удар по селското стопанство и
земеделските производители, които
също ще започнат да фалират. Проце-

сите са свързани”, посочиха социалис-
тите и настояха парите на хората да
стигнат до тях.

БСП предлага фирмите да не пла-
щат данък сграда и такса смет и тъй
като това е оставено на кметовете и
местната власт, социалистите искат да
се вземе решение на централно ниво.
Идеята е освобождаването от задълже-
ния да е за целия период, в който дей-

ността им е била ограничена. Това е
недължимо платено, те не са работи-
ли, не са произвели боклука, посочи
Нинова.

Правителството на Борисов
задълбочава кризата, вместо да я ре-
шава, и то във всички посоки, конста-
тира Нинова. Тя обобщи, че кабинетът
не се е справил със здравната криза, а
ваксинационната кампания също не
върви и вероятно всички ще се вакси-
нираме чак до 2040 г.

ИБ на БСП е обезпокоено от ико-
номическата криза в страната и факта,
че предприятията все още не са полу-

чили помощта от държавата за първа-
та вълна на КОВИД-19. “Още не е
започнала кампанията за малките пред-
приятия. Това означава почти година
закъснение от първата криза. Докато в
Европа се взеха мерки от правителст-
вата още на втората седмица. 30% от
малките фирми вече са фалирали. Мно-
го фирми, които продължават да рабо-
тят, отчитат намаляване на оборотите
си с до 50 процента. Какъв е ефектът
от това - завършихме 2020 г. с 400
хиляди нови безработни, а само в на-
чалото на януари има 15 хиляди нови”,
констатира Нинова.

Общинари напуснаха
заседание в Пловдив
заради 1 септември

Групата общински
съветници от БСП в
Пловдив напусна заседа-
нието на Общинския
съвет в знак на протест
срещу включването на 1
февруари в културния
календар на Пловдив.
След бойкота мнозинст-
вото прие датата като
ден в памет на репреси-
раните от комунизма.
Социалистите възразиха
остро срещу политизи-
рането на годишния план
за културни събития,
който се обезпечава фи-
нансово от общинския
бюджет. “Обсъждаме
културен календар, а не
календар на политичес-
ки събития”, изтъкна
доц. Ангел Иванов, за-
местник-председател на
Общинския съвет от
БСП. Той обясни, че
социалистите отказват
да присъстват на гласу-
ване, с което се подменя
истината за политичес-
ките борби срещу бъл-

гарския фашизъм.
Ако в Пловдив се

чества 1 февруари офи-
циално, защо да не се
чества 23 септември,
попита социалистът
инж. Йордан Василев.
Той обясни, че на 23
септември без съд и
присъда са убити едни
от най-видните пловдив-
чани, начело с кмета-ко-
мунар Никола Гълъбов.
Предложението му не
получи подкрепата на
нито един съветник
извън групата на БСП.

Дори напомнянето
на председателя на соци-
алистите в ОбС Пловдив
Николай Радев, че цели-
ят свят заклейми и забра-
ни фашизма, не промени
ситуацията. Пловдив-
ският общински съвет
отказа да включи 23 сеп-
тември - Ден на първото
в света антифашистко
въстание, в културния
календар на Пловдив за
2021 г.

Михаил Константинов приема активна
регистрация, но след изборите

Шефът на “Информа-
ционно обслужване”
проф. Михаил Констан-
тинов подкрепи предло-
жението на БСП за из-
чистване на избирател-
ните списъци чрез ак-
тивна регистрация. Ис-
кането е залегнало в
предложенията за промя-
на в Изборния кодекс,
което социалистите вне-
соха за разглеждане в
Народното събрание.
Константинов обаче

предлага активната реги-
страция да започне след
4 април, когато ще се
проведат парламентар-
ните избори.

“Това не е кой как е
гласувал, а кой е гласу-
вал. При всякакви нови
избори към този списък
ще добавяме имената на
други български гражда-
ни, които са гласували.
Очаквам в актуализира-
ните списъци в края на
2021 г. да присъстват

около 3,5 млн. избирате-
ли”, подчерта Констан-
тинов в тв интервю. По
думите му така хората
ще се убедят, че списъ-
ците се чистят и в тях
няма фантоми.

Той посочи като един
от основните проблеми
на вота гласуването на
българите в чужбина.
“Не знаем какви ще
бъдат условията за гла-
суване, трябва отсега да
се мисли какво да се

направи. Трябва да се
разкрият секции, където
има заявки, както и в
консулствата и посолст-
вата. Спекулира се мно-
го с броя на избиратели-
те зад граница. Това са
абсолютно неверни чис-
ла - в чужбина има по-
малко от 1 млн. българ-
ски избиратели”, поясни
Константинов.

Коментар
на стр. 8

Левицата в София с първи
номинации за депутати

БСП в София направи първи-
те си номинации за депутати в
45 НС. Корнелия Нинова и Ка-
лоян Паргов бяха издигнати за
водач на листата в 25 МИР от
конференциите в “Надежда” и
“Люлин”.

Сред предложенията за народ-
ни представители на люлински-
те социалисти са последният
кандидат за кмет на района Мая

Александрова и координаторът
Станислав Младенов.

Организацията в “Средец”
посочи за водач на листата в 24
МИР Калоян Паргов и Георги
Свиленски и издигна кандидату-
рите на Димитър Данчев, Крум
Зарков и Христо Проданов, без
да посочва за кой избирателен
район.

Социалистите от “Изгрев”

искат Христо Проданов начело
на листата. Сред номинираните
са Благовест Кирилов, председа-
тел на Управителния съвет на
Българската асоциация на секто-
рите софтуер и изнесени услуги,
бившият евродепутат Момчил
Неков, настоящият народен
представител Стоян Мирчев,
дипломатът Володя Нейков и
младият международник Николай
Маринов.

Социалистите от “Искър” за-
лагат на председателя си Борис
Цветков, а “Надежда” постави
сред избраниците си кандидата
за районен кмет Стоян Цветков.
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ВМРО се готви да узакони
сечта на 3,7 млн. декара гори
С тихомълком внесени поправки партията на Каракачанов
предлага кметовете да разрешават изсичане в земеделските земи

Предизборно ВМРО се
готви тихомълком да узакони
сечта в 3,7 млн. дка гори. Ста-
ва въпрос за земеделски земи
по карта, които да могат да
се изсичат с еднолично реше-
ние на кмета на населеното
място или на района. Пред-
ложението идва от депутата
на Красимир Каракачанов
Александър Сабанов с внесе-
ни преди второто четене по-
правки в преходните и заклю-
чителни разпоредби в законо-
проекта на ГЕРБ за измене-
ние на Закона за пчеларство-
то. Чрез познатите законода-
телни тактики на ГЕРБ ВМРО

предлага две промени в Зако-
на за селскостопанското иму-
щество. Те предвиждат разре-
шение за масова сеч и изко-
реняване на дървета и на лозя
над 1 декар да се дава от
кмета на района или кметст-
вото “въз основа на писмена
молба и при наличие на край-
но уважителни причини”.
Сега законът позволява на
кмета да разрешава премах-
ване на само до 5 дървета и
на лозя до 1 декар. Сабанов
добавя към пълномощията на
кмета премахването на “по-
голям брой дървета”, а разре-
шението за отсичане и изко-

реняване на лозя над 1 декар
да се дава от началника на
управление “Земеделие” при
общинската администрация.
На практика всеки кмет ще
може да разреши по своя пре-
ценка, без допитване и екс-
пертна оценка, пълно отсича-
не на 1 декар гора. Към пред-
ложението няма приложени
мотиви.

Според екоинициативата
“Зелени Закони” това заплаш-
ва близо 3,7 млн. дка или над
10% от всички български
гори. Близо една трета от тях
са над 50-годишни. В някои
райони това са над половина-

та от местните горски площи,
пише в социалните мрежи
природозащитникът Тома Бе-
лев. “Зелени закони” твърдят,
че кметовете имат интерес да
не прехвърлят самозалесили-
те се в земеделски земи гори
в горския фонд, който се уп-
равлява от Закона за горите,
защото могат да ги управля-
ват като пасища. Ако се при-
еме предложението за лесна
сеч, това ще облагодетелства
общините с бързи печалби от
дърводобив и получаване на
евросубсидии за почистване
на пасища, предупреждават
те. Това може да доведе не

само до изсичане на стотици
хиляди декари, но и до нака-
зателни процедури от ЕК за-
ради нарушаване на екоди-
рективите, предупреждават
екозащитниците.

“Отсичането на гори и на
отделни дървета в горите
може да се разрешава единст-
вено от специалистите с ле-
совъдско образование по
реда на Закона за горите и
при спазване на съответните
процедури по Закона за био-
логичното разнообразие и За-
кона за опазване на околната
среда”, отбелязват от иници-
ативата.

От семейството

Днес, 27.01.2021 г.,
нашият обичан съпруг, баща и дядо

ТОДОР КОЛЕВ
ЕНЕВ

навършва 90 години

С най-добри чувства и пожелания
за много здраве, слънчево настроение

и безброй радостни мигове -
сега и завинаги!

Три месеца преди
края на мандата си воен-
ният министър Красимир
Каракачанов тръгна да
определя критериите за
бъдещия началник на
“Военна полиция”, след
като досегашният шеф на
службата Борислав Сер-
тов бе назначен за вое-
нен аташе в Москва. За-
познати обаче заподозря-
ха, че промените в изи-
скванията се правят за-
ради конкретно лице.
“Директор на служба
“Военна полиция” може
да бъде военнослужещ,

Административният съд в Со-
фия отмени запор върху имоти
за близо 1 млн. лв., наложен на
фирма, свързана с Васил Божков.
Решението е за “Декарт” ООД и
е от средата на декември 2020 г.
Причина за блокираното имуще-
ство са данъчни задължения от
117 000 лв. за главница и лихви.
“Декарт” не оспорва дължимите
суми, но твърди, че запорите са
наложени немотивирано и несъ-
размерно. Обезпечителните мер-
ки са наредени през август 2020
г. Дружеството оспорва блокира-
нето на имуществото пред дирек-
тора на НАП в София, но на 21
септември той оставя в сила мер-
ките.

Под възбрана са 10 имота,

СНИМКА БГНЕС

И банкетът на пътя от Симитли за Банско пропадна,
което затрудни движението в района. Засега пътното платно
край село Градево не е засегнато. Властите умуват как
ще бъде укрепено свлачището, стигащо до река Градевска

Съдът отмени запор за близо 1 млн. лева
на фирма на Васил Божков

собственост на дружеството.
Съдът приема, че постановлени-
ето на данъчните е незаконосъо-
бразно и неправилно. Освен това
в него не се посочват конкретни
мотиви, че обезпечаването на
публичното вземане от 117 000
лв. е наложително. НАП се позо-
вава на течаща от февруари 2020
г. ревизия на дружеството. Към
септември, когато шефът на при-
ходната агенция отказва да пре-
разгледа запорите, тя още не е
приключила. Имотите са възбра-
нени по данъчната им оценка.
Съдът установява, че сборът от
данъчните оценки само на първи-
те четири имота е на стойност
180 820 лв., т.е. значително по-
висока от задължението. Общата

стойност на данъчните оценки на
всички имоти е около 940 000
лева.

Налице е свръх обезпеченост
на публичното държавно вземане
с имущество на фирмата, така се
препятства възможността друже-
ството да се разпорежда с акти-
вите си, както намери за добре,
смятат магистратите. Съдиите
отбелязват, че се създават пред-
поставки НАП да бъде съдена по
Закона за отговорността на
държавата.

Решението на Административ-
ния съд е окончателно и с него се
връща преписката на НАП с ин-
струкции да бъдат наложени
обезпечителни мерки, но за далеч
по-малка сума - за 117 000 лв.

Подозират предизвестен конкурс
за шеф на Военната полиция

който притежава не по-
малко от 10-годишен
професионален опит в
службите за сигурност
или във въоръжените
сили”, предлага Минис-
терството на отбраната
с промени в правилника
на службата, публикува-
ни за обществено об-
съждане. Това премахва
изискването за задължи-
телен опит само в служ-
бите за сигурност, което
дава възможност на по-
ста да бъде назначен чо-
век, който до този мо-
мент не е изпълнявал

подобни дейности.
Припомняме, че Ка-

ракачанов вече призна, че
има фаворит за длъж-
ността. Министърът не
разкри името му, но
обясни, че е “бригаден
генерал, кадрови военен
с опит”.

Военнополицейската
асоциация излезе с пози-
ция, в която осъжда тра-
сирането на възможност-
та за назначаването на
“правилен” човек в служ-
бата. “Вярваме, че поста-
вянето на “правилния”
човек поставя под серио-
зен риск работата на
“Военна полиция” по
разкриването на пре-
стъпления и опазването
на реда в Българската
армия”, заявяват от асо-
циацията.
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Реалната безработица е 12-13%
Ударът на пандемията върху
заетостта е бил най-тежък
в големите икономически
центрове на България

През декември 2020 г. депозитите на неправителст-
вения сектор в българската банкова система са в размер
на 93,4 млрд. лв. (79,2% от БВП), като годишното им
увеличение е с 9,7%, показват данни на Българската
народна банка (БНБ). Депозитите на нефинансовите
предприятия през декември са в размер на 29,28 млрд.
лв. (24,8% от БВП), нараствайки на годишна база с
10,5%. В същото време депозитите на финансовите
предприятия нарастват с 2% на годишна база и достигат
в края на 2020 г. 3,079 млрд. лв. (2,6% от БВП).

В края на декември депозитите на домакинствата и
НТООД (Нетърговски организации, обслужващи дома-
кинствата) са в размер на 61,042 млрд. лв. (51,8% от
БВП), като се повишават на годишна база с 9,7%.

Кредитите за неправителствения сектор през послед-
ния месец на 2020 г. са в размер на 65,456 млрд. лева
(55,5% от БВП), като нарастват на годишна база с 4,4%
спрямо декември 2019 г. Според данните на БНБ кре-
дитите за нефинансовите предприятия се повишават през
декември с 3% на годишна база като достигнат 35,643
млрд. лв. (30,2% от БВП). Кредитите за домакинствата
пък са в размер на 25,492 млрд. лв. (21,6% от БВП), като
спрямо декември 2019 г. те се увеличават с 6,6%. През
декември жилищните кредити са за 12,016 млрд. лв. и
нарастват на годишна база с 11,6%, докато потребител-
ските кредити възлизат в края на 2020 г. на 11,898 млрд.
лв. и са с 5% над нивата от декември 2019 г. В края на
миналия месец кредитите, предоставени на финансови
предприятия, са в размер на 4,322 млрд. лв. (3,7% от
БВП), нараствайки на годишна база с 3,6%.

ЕКСПЕРТ:

През 2021 г. световната икономика няма да бъде в състояние
изцяло да възстанови щетите върху заетостта от миналата годи-
на, когато коронавирусната пандемия заличи около 255 милиона
работни места, става ясно от данни на Международната органи-
зация по труда. Щетите от пандемията през 2020 г. са истори-
чески безпрецедентни и около четири пъти по-големи от тези по
време на финансовата криза от 2009 г., става ясно от доклада.
Според основния сценарий на организацията глобалната иконо-
мика ще приключи тази година с 90 милиона по-малко работни
места на пълна заетост спрямо предкризисните нива.

Коронавирусът изтри
255 млн. работни места

Опашки започнаха да се извиват пред бюрата по труда още от април миналата година

СНИМКА ЕМИЛИЯ КОСТАДИНОВА

Реалното ниво на безрабо-
тицата в страната е двойно по-
високо. По данни на Агенцията
по заетостта равнището на ре-
гистрината безработица през
декември м.г. е 6,7%. Според
Георги Първанов, специалист
по човешки ресурси и член на
борда на Българската асоциа-
ция за управление на хора,
обаче реално безработицата в
страната е около 12-13%.

Последните данни от специ-
ализираното наблюдение на
пазара на труда на Национал-
ния статистически институт и
Агенцията по заетостта сочат,
че над 400 хиляди души са но-
ворегистрираните безработни в
бюрата по труда у нас от нача-
лото на пандемията досега. За
периода от 3 февруари 2020 г.
до 17 януари 2021 г. безработ-
ните в бюрата по труда са мал-
ко над 404 хиляди души. Со-
фия-град, Благоевград, Варна,
Пловдив са сред областите с
най-много нови безработни.

“Годината започна доста
негативно. През първата сед-
мица на януари добавихме 15
хиляди нови безработни”, от-
беляза Първанов. По мои
сметки може би сме на около
12-13% безработица”, казва
специалистът, цитиран от
investor.bg. Според него без
мерките на държавата сме
щели да стигнем 18%, ако не
и по-голямо равнище на без-
работица.

Специалистът смята, че
дори да се случи очакваното
отваряне, то няма да доведе до
бърз ръст на заетостта. “Хо-
рата няма да посещават особе-
но често в началото нито мо-
ловете, нито фитнесите, нито
ресторантите и много бизне-
си, които на ръба са оцелява-
ли”, каза той. Бизнесите, кои-
то оцеляват и бързо са се пре-
ориентирали в новата среда, са
свързани с онлайн сферата,
медицината и фармацията, ИТ
индустрията, посочи още
Първанов.

Възстановяването на паза-
ра на труда в общините, къде-
то хотелите и ресторантите
формират голям дял от мест-
ната икономика, ще е чувстви-
телно по-бавно от това на ос-
таналите, посочват в анализ
икономистите на Института за

на фона на ограниченията в го-
ляма част от Европа, а и тури-
стическите потоци най-вероят-
но няма да се възстановяват до
предкризисните си равнища
още няколко години.

Пикът на безработицата
през 2020 г. е бил през май-
юни, след това тя спада
продължително време и е има-
ло лек ръст нагоре в средата на
декември, когато противепиде-
мичните мерки отново са затег-
нати. Ударът на пандемията
обаче върху заетостта е поет
най-вече от големите икономи-
чески центрове на България, а
слаборазвити области като Си-
листра, Търговище, Кърджали и
Разград почти не са го усетили.

Най-силно нарастване на
безработицата през пандемич-
ната 2020 г. е имало в Габрово,
Бургас, Варна и столицата.
Спрямо браншовете ударът е
бил най-вече върху туризма и
свързаните с него сектори и в
общините с подчертано турис-
тически профил като Банско,
Павел баня, Велинград и др. има
доста силно нарастване на без-
работните. През август в пове-
чето от тези общини заетостта
се е стабилизирала. И през 2020
г. разликата между икономиче-
ското развитие на София-град
и всички останали области в
страната се задълбочава, под-
черта старши изследователят на
ИПИ Петър Ганев.

пазарна икономика. Причина-
та е, че зимният туризъм в на-
чалото на 2021 г. е силно свит

Депозитите и кредитите
на домакинствата
пак нарастват

Близо половината от подвижния
състав на БДЖ е за ремонт

Около една трета на
подвижния състав на
“БДЖ-Пътнически прево-
зи” не се експлоатира, за-
щото е за ремонт. При
товарните вагони на
“БДЖ-Товарни превози”
за ремонт е почти поло-
вината от наличния
състав, тъй като над 90%
от тях са на възраст над
30 г. Това става ясно от
отговор на министъра на
транспорта Росен Желяз-
ков на въпрос на депута-
та от “БСП за България”
Димитър Данчев.

Данните на транс-
портното министерство
показват, че две трети от
тяговия подвижен състав
(локомотиви и влакове) на
“БДЖ-Пътнически прево-
зи” е на възраст над 30 г.
В експлоатация са 172
дизелови и електрически
влака и мотриси, вкл.
пътнически и маневрени.

Най-голяма част от
тяговия подвижен състав
на “БДЖ-Пътнически пре-
вози” е произведена в пе-
риода 1970-1983 г., дви-
жат се и електрически

мотрисни влакове от 70-
те години на ХХ век.

Две трети от пътниче-
ските вагони на държавния
железопътен превозвач са
на възраст над 26 г. Само
44 вагона са под 10 г., а
още 14 - до 20 г. От общо
599 пътнически вагона в
експлоатация са 391, оста-
налите са за ремонт.

190 са наличните дизе-
лови и електрически локо-
мотиви в “БДЖ-Товарни
превози”, от които в ек-
сплоатация са 113, остана-
лите са за ремонт. Най-
много от тях са произведе-
ни в периода 1969-1984 г.

Почти половината от
наличните товарни вагони
- 2079 от 4588, са за ре-
монт, останалите се ек-
сплоатират. От тях 4242
са на възраст над 30 г.,
само 11 са на 20-25 г., по-
нови няма. Желязков от-
белязва, че експлоатаци-
онната програма на жп
превозвача за следващите
10 г. предвижда поетапно
уеднаквяване на сериите

тягов подвижен състав за
обслужване на пътничес-
ки влакове с цел облекча-
ване на технологичния
ресурс за поддръжка, ек-
сплоатация и ремонти. В
края на периода графикът
на движението на влако-
ве ще се обслужва от 160
бр. тягов подвижен
състав и 450 бр. вагони.

Желязков подчертава,
че през последните годи-
ни започва инвестицион-
на и ремонтна програма,
с която да се удължи ек-
сплоатацията на тяговия
подвижен състав с поне
15 г. и да се обновят част
от локомотивите, влакове-
те и вагоните. В момента
тече обществена поръчка
за доставка на 16 нови еле-
ктрически мотрисни вла-
ка, които ще обслужват
направленията на бързите
влакове. Поръчката обаче
е блокирана заради жал-
ба. Вече пристигат и
първите нови локомотиви,
закупени за първи път след
33-годишно прекъсване.
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Õ‡ 27 ˇÌÛ‡Ë 2021 „. (Òˇ‰‡) ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò ÂÏÓÌÚ Ì‡
ÛÎË˜ÂÌ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰ Ì‡ ·ÛÎ. ì√ÂÌ. ÃËı‡ËÎ ƒ. —ÍÓ·ÂÎÂ‚î,
÷ÂÌÚ˙, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:00 ‰Ó
19:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚
‡ÈÓÌ‡ ÏÂÊ‰Û: ·ÛÎ. ì√ÂÌ. ÃËı‡ËÎ ƒ. —ÍÓ·ÂÎÂ‚î, ·ÛÎ. ìœ‡-
„‡î, ·ÛÎ. ìœÂÌ˜Ó —Î‡‚ÂÈÍÓ‚î, ·ÛÎ. ì¬ËÚÓ¯‡î, ÔÎ. ì¡‡·‡
ÕÂ‰ÂÎˇî, ÛÎ. ìƒ- ’ËÒÚÓ —Ú‡Ï·ÓÎËÈÒÍËî.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒ-
ÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ
‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. ìÿ‡Ì‰Ó œÂÚ¸-
ÓÙËî, Ì‡ Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ. ì ÌˇÁ ¡ÓËÒ Iî.

–ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË ˘Â ÓÒË„ÛˇÚ ÔÓ-‰Ó·Ó ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ Ì‡
‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰Ì‡Ú‡ ÏÂÊ‡, Í‡ÚÓ Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ ÒÂ Ó„‡ÌË˜‡Ú ÁÓÌËÚÂ
Ì‡ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌË ·˙‰Â˘Ë Ì‡Û¯ÂÌËˇ Ì‡ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ.

«‡ÒÂ„Ì‡ÚËÚÂ ÓÚ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó‰‡Ú‡, ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú
ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ ÓÚ “ÂÎÂÙÓÌÌËˇ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡
‚Ó‰‡î ¿ƒ Ì‡ ÚÂÎÂÙÓÌ 0800 121 21 ËÎË ‰‡ ÒÎÂ‰ˇÚ Á‡ ‡Á-
‚ËÚËÂÚÓ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË ÚÂÍÛ˘Ë ÚÂÂÌÌË ‰ÂÈÌÓÒÚË ‚ Â‡ÎÌÓ ‚ÂÏÂ
˜ÂÁ ¬ËÚÛ‡ÎÌËˇ ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ -
http://www.sofiyskavoda.bg/water_stops.aspx.

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ ÒÂ ËÁ‚ËÌˇ‚‡ Ì‡ Ò‚Ó-
ËÚÂ ÍÎËÂÌÚË Á‡ ÔË˜ËÌÂÌËÚÂ ‚ÂÏÂÌÌË ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡!

»ÌÚÂÌÂÚ Ò‡ÈÚ˙Ú Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ (www.sofiyskavoda.bg)
‰‡‚‡ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ ‰‡ ÒÂ ‡·ÓÌË‡Ú Á‡ Ò˙Ó·˘ÂÌË-
ˇÚ‡ Á‡ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ. Õ‡ ÂÎÂÍÚÓÌÌ‡Ú‡ ÒË
ÔÓ˘‡ ÚÂ ÏÓ„‡Ú ÎË˜ÌÓ ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡‚‡Ú ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Á‡ ÔÎ‡ÌË‡-
ÌËÚÂ ÒÔË‡ÌËˇ. ƒÛ„ Ì‡˜ËÌ Â ‰‡ ÒÂ ‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡Ú ÓÚ ·ÂÁÔÎ‡ÚÌ‡Ú‡
ÛÒÎÛ„‡ Á‡ ËÁ‚ÂÒÚˇ‚‡ÌÂ ˜ÂÁ —Ã—.

ŒÚ‰ÂÎ  ÓÏÛÌËÍ‡ˆËË Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î

С идеята за изграждане на
АЕЦ “Белене” в Козлодуй ин-
веститори изобщо няма да дой-
дат и ще се получи ситуацията
с българската поговорка “От
двата стола на земята”. Така
коментира бившият енергиен
министър Румен Овчаров наме-
ренията на правителството да
строи седми блок в АЕЦ “Коз-
лодуй” с оборудването за АЕЦ
“Белене”. Той освен това пита
какво ще се случи с втория ре-
актор, купен от Русия.

Овчаров е учуден от ентуси-
азма на правителството, след
като в продължение на три годи-
ни е имало подобен ентусиазъм
и за изграждането  на АЕЦ “Бе-
лене”. Той е учуден и от “любо-
вта на американския посланик
към руски реактори”. Бившият
министър си обяснява актив-
ността на посланичката с разпо-
реждане за наваксване на изоста-
ването на американците в по-

През декември м.г. 39 на сто от
нефинансовите предприятия са имали
намаление в приходите от продажби
на стоки или услуги в сравнение с
ноември, показва анкета на НСИ. Ин-
ститутът провежда ежемесечно крат-
ко бизнес изследване сред нефинансо-
вите предприятия с цел да предостави
информация за ефекта на извънредно-
то положение и последвалата епиде-
мична обстановка, свързана с КОВИД-

Европейската комисия поста-
ви нови допълнителни изисква-
ния, които трябва да бъдат по-
крити, за да могат страните член-
ки на Европейския съюз да се
възползват от механизма за
възстановяване и устойчивост
“ЕС от следващо поколение” в
размер на 750 млрд. евро. Изве-
стни промени в регламента бяха
внесени още с политическото
споразумение между страните
членки през декември, с което
официално бе одобрен и бюд-
жетът на съюза за 2021 г. Основ-
ните принципи на предложение-
то на Комисията все пак остана-
ха същите. С първоначалния рег-
ламент бе очертана необходи-
мостта държавите да изготвят на-
ционални планове за възстановя-
ване и устойчивост. “Koгaтo
пpeдcтaвя нaциoнaлния cи плaн,
вcякa cтpaнa члeнкa щe тpябвa дa
oбяcни какъв e нeйният пpинoc
зa пocтигaнe нa пpиopитeтитe,
зaлoжeни в Eвpoпeйcкия ceмec-
тъp”, разкри миналата година
заместник-председателят на Ев-
ропейската комисия, отговарящ
за икономиката в интерес на хо-
рата, Валдис Домбровскис.

ЕК с нови условия за парите от европейския мегафонд
Сега ЕК посочва, че освен

това държавите членки следва да
обяснят как ще допринасят за ра-
венството и принципите на со-
циалните права в ЕС. Те следва
също така да включват в планове-
те си обобщение на процеса на
проведените консултации на на-
ционално равнище, както и въве-
дената система за контрол и одит,
за да се гарантира, че финансови-
те интереси на съюза са защите-
ни. Именно контролът бе една от
темите, които забавяха създава-
нето на фонда, като страните от
т.нар. “пестелива четворка” ис-
каха ясен мониторинг върху из-
ползването на общите за ЕС фи-
нансови ресурси. Това е така, за-
щото 750-те млрд. евро са заем-
ни средства. Те се търсят на меж-
дународните пазари от Европей-
ската комисия, но от името на
страните от Блока, т.е. за първи
път ЕС поема общ дълг. Oт тяx
390 млpд. eвpo щe бъдaт пpe-
дocтaвeни нa дъpжaвитe пoд
фopмaтa нa гpaнтoвe, a 360 млpд.
eвpo - като зaeми. Държавите
членки следва да докажат също
така, че техните предложени пла-
нове допринасят с най-малко

37% от общия размер на отпус-
натите средства по плана за кли-
матичните цели и с 20% за циф-
ровия преход. Финансовият па-
кет, от който България може да
се възползва, възлиза на около
6,217 млрд. евро грантове и 4,549
млрд. евро заеми.

19, върху различните сектори на ико-
номиката в страната, се посочва в
съобщение от статистиката. От участ-
валите в анкетата предприятия 46,4
процента са отговорили, че не е имало
промяна в приходите от продажби, а
за 14,5 на сто те дори са се увеличили.
Разпределението по икономически дей-
ности сочи, че 56,4 процента от рес-
пондентите в дейности “Култура,
спорт и развлечения, ремонт на дома-

кински вещи и други дейности” са ре-
гистрирали намаление в приходите от
продажби, следвани от “Търговия,
транспорт и ресторантьорство” - с
44,4 на сто, за индустрията този дял е
41,6 процента, а за строителството -
24,4 процента.

По отношение на наетия персонал
25,3 на сто от нефинансовите пред-
приятия са направили стъпки за полз-
ване на платен отпуск, следват непла-

тен отпуск - 20,3 на сто, дистанцион-
на форма на работа - 16,4 процента, и
възползване от правителствени мерки
за подпомагане на работодателите -
10,5 процента.

За следващия месец 92 на сто от
анкетираните прогнозират, че ще
продължат настоящата си дейност, 4,7
процента ще преустановят временно
работата си, а 1,7 на сто ще прекратят
дейността си.

39% от фирмите в търговията и индустрията са с намалени приходи

РУМЕН ОВЧАРОВ:

Инвеститори за VII блок в АЕЦ
„Козлодуй” няма да дойдат
Общинари в Белене искат яснота за бъдещето на втората атомна централа

следните десетилетия в ядрените
технологии - в момента се търсят
места за тях. “Ако американска-
та посланичка не знае какво оз-
начава хибриден реактор, то това
не означава, че и експертите не
знаят. Това е фантасмагория от
началните етапи на развитието
на ядрената енергетика”, заяви
Румен Овчаров. По думите му
се търси място за малките мо-
дулни реактори, които до този
момент не са въведени в експло-
атация никъде по света. Той е
скептичен спрямо новите идеи,
които се хвърлят в публичното
пространство. Това е много се-
риозен разчет и въпросът е кол-
ко ние ще платим, предупреди
Овчаров и зададе въпрос защо и
досега няма сериозен анализ кое
всъщност е в интерес на страна-
та и в защита на националния
интерес. Румен Овчаров е при-
теснен от вероятността след де-
сет години да се наложи да купу-

ваме ток от съседните страни.
Междувременно кметът на

Белене Милен Дулев и предсе-
дателят на общинския съвет Би-
стра Павловска настояха за
спешна среща с премиера, за да
обсъдят съдбата на АЕЦ “Бе-
лене”, след като станаха ясни
новите намерения на властта за

развитието на ядрените мощно-
сти. Енергийният министър Те-
менужка Петкова прехвърли на
парламента отговорността за
спирането на проекта за АЕЦ
“Белене” и за нов блок в “Коз-
лодуй”,  което означава още ме-
сеци неизвестност какво точно
ще предприеме отиващият си в

края на март кабинет на Бори-
сов.

“Важно е как ще се развива
районът, като няма перспектива
за АЕЦ. За нас това беше воде-
що през последните 40 години,
но с течение на времето самата
идея и реализацията й не се
виждат по последните действия
на правителството. Вярвам, че
имат друга идея за самата пло-
щадка”, каза Милен Дулев пред
БНР. Председателят на Общин-
ския съвет д-р Бистра Павлов-
ска коментира, че новината за
предоставяне на оборудването
за АЕЦ “Белене” на централата
в Козлодуй е много разочарова-
ща за хората в Белене. “Поред-
но огорчение и разочарование.
Сагата “Белене” вече е с близо
40-годишна давност. Преживе-
ли сме поне три първи копки и
в годините това люшкане “ще го
има, няма да го има” напрегна и
натовари хората”, посочи тя.

СНИМКА БГНЕС

Румен ОВЧАРОВ
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Посланик на САЩ:
Войниците ни не са
умирали за Велика Албания

Американският посланик в Ко-
сово Филип Коснет реагира гневно
на изявленията на някои косовари,
които “се отказаха от косовския
си паспорт” след изявления на по-
литиците в Прищина за присъеди-
няване на страната към Албания.
ДКоментарът ми за присъединява-
нето към Албания е непроменен.
Американските войски не се биха и
не загинаха, за да създадат Велика
Албания или Велика Сърбия на Бал-
каните. Бих искал да насоча внима-
нието към Конституцията, която
призовава за мултиетническо обще-
ство с религиозна свобода за всич-
ки”, заяви Коснет.

Над 100 млн.
заразени с КОВИД-19

Броят на заразените с коронави-
рус от началото на пандемията
надхвърли 100 млн души в цял свят
и е 100 297 653 души, предаде “Дойче
веле”. Една четвърт се падат на
САЩ или 25,7 милиона. На второ
място е Индия с 10,7 млн случая, а
трета е Бразилия с 8,9 милиона. По
последни данни броят на починалите
от коронавирус е 2 149 835 души.

Оставка на
правителството в Италия

Италианският премиер Джузепе
Конте връчи оставката си на прези-
дента Серджо Матарела. Този ход се
държи на факта, че управляващата
коалиция, включваща Движението 5
звезди и Демократическата партия,
загуби мнозинство в горната камара
на парламента, след като тя бе
напусната от партията на бившия
премиер Матео Ренци.

Иран ще преценява
Вашингтон по делата

Иран ще реагира само на конст-
руктивни действия на САЩ по иран-
ската ядрена програма, заяви външни-
ят министър Мохамед Зариф на
пресконференция в Москва с руския
му колега Сергей Лавров. По думите
му засега има само думи от Вашинг-
тон и Иран ще отговори, когато
САЩ “отменят незаконните едност-
ранни санкции, които противоречат
на резолюции 2231”. На свой ред,
Лавров изтъкна, че Русия е готова да
помогне на Техеран в строителство-
то на нови реактори в АЕЦ “Бушер”.

ЕС иска да е внимателен с ограниче-
нията към Русия и не желае до безкрай-
ност да разчита на политически санкции.
Това заяви министърът на външните ра-
боти на Словакия Иван Корчок след сре-
щата на външните министри от общност-
та в понеделник в Брюксел.

“Евросъюзът, а и ние (Словакия), не
искаме до безкрайност да разчитаме на
политиката на санкции (срещу Русия). С
инструмент като санкциите искаме да
работим внимателно”, цитира агенция
ТАСС министъра.

Първите дипломати в ЕС осъдиха
задържането на опозиционния лидер
Алексей Навални и подканиха Русия
да организира справедлив процес сре-
щу него, както и да освободи неговите
поддръжници, арестувани на протес-
тите в края на седмицата. “Ако това
не се случи, ситуацията (в отношени-

Навални е оръжие за дестабилизиране на страната, смятат в Москва

Броят на македонците, кан-
дидатствали за български пас-
порти, е около 200 000 или око-
ло 10% от населението в Се-
верна Македония, съобщи аген-
ция ИНА. Процентният дел се
базира на последното преброя-
ване от 2002 г., когато населе-
нието на Македония бе 2 млн
души. Сега обаче директорът на
Държавния статистически ин-
ститут твърди, че в Македония
не живеят повече от 1,5 млн, а
това би изначавало, че броят на
македонците, обявили за бълга-
ри, е около 14 % от население-
то. Очаква се при преброяване-
то този април да има увеличе-
ние при албанците заради по-

Различията между
САЩ и Русия не са повод
да се откажем от удължа-
ване на новия договор
СТАРТ за контрол върху
ядрените оръжия, преди да
изтече срокът му следва-
щия месец. Това заяви на
пресконференция амери-
канският президент Джо
Байдън, запитан дали ситу-
ацията около ареста на
опозиционния лидер Алек-
сей Навални, може да по-
пречи на подновяването на
договора за контрол върху
ядрените оържия.

“Смятам, че можем да
работим във взаимен инте-

Байдън с диференциран
подход към Кремъл

Македонците, обявили се
за българи, може да са 14%

ята между ЕС и Русия) ще се влоши,
заяви още Корчок.

В същото време Латвия и Естония се
обявиха за налагането на нови санкции
срещу руски граждани по новия меха-
низъм за защита на човешките права,
известен като европейски “Закон Маг-
нитски”. В понеделник Румъния подкре-
пи публично санкциите. Засега Берлин е
по-предпазлив, настоявайки само за неза-
бавно освобождаване на протестиращи-
те срещу ареста на руския опозиционен
лидер. На заседанието на външните ми-
нистри от ЕС бе обсъждано да започне
дискусия за възможни санкции, ако На-
вални не бъде освободен до 30 дни. “Ос-
вобождаването на Навални би позволило
нови и по-добри отношения между ЕС и
Русия. Бихме разговаряли за днешно и
утрешно сътрудничество с Русия вместо
за санкции”, заяви външният министър

на Люксембург Жан Аселборн. Външни-
те министри на ЕС решиха да изпратят
върховния представител по външната
политика на ЕС Жозеп Борел в Москва
за преки преговори с руския първи дип-
ломат Сергей Лавров на 5 февруари. Сред
темите ще е и арестът на Навални.

В същото време секретарят на рус-
кия Съвет за сигурност Николай Патру-
шев заяви, че Навални е оръжие на Запа-
да за дестабилизирането на Русия. Той
направи паралел с Оранжевата револю-
ция в Украйна, която започна от граж-
дански протести срещу режима. Руският
президент Владимир Путин отрече той и
семейството му да притежават луксозна-
та резиденция на брега на Черно море,
както твърди Навални във филм, разпро-
странен в  “Ютюб”, в който се твърди, че
огромният дворец, близо до град Геленд-
жик, принадлежал на Путин.

СНИМКИ БГНЕС

Австралийски демонстранти протестираха в Сидни срещу националния празник
Деня на Австралия, отбелязван на 26 януари. На този дата през 1788 година в залив
на днешния Сидни капитан Артър Филип издига британския флаг. Мнозина в Австралия
наричат тази дата Ден на нашествието, защото свързват с него колонизация на континента
и аборигенското му население. Те настояват за честването на националния празник на друга дата

Египет изгражда на 45 км източно
от Кайро нов град, който ще
бъде новата административна и
финансова столица на страната.
Бъдещият град се намира
по среда на пътя между Кайро
и пристанището Суец. Той се
строи в партньорство с китайска
държавна компания и е част
от глобалната инициатива
на Пекин “Един пояс, един път”.
Според замисъла президентството,
правителството и
министерствата ще бъдат
преместени в новия град

рес по отношение на новия
СТАРТ, но и ясно да дадем
на Русия да разбере, че сме
изключително разтревоже-
ни от нейното поведение в
случая с Навални, с (кибе-
ратака) “СоларУиндс” или
за възнагражденията за гла-
вите на американски воен-
нослужещи в Афганистан.
Без колебания ще засягам
тези въпроси с руснаците”,
заяви Байдън. Москва кате-
горично отрича, че е пред-
лагала пари за убийството
на американски военни в
Афганистан и че има отно-
шение към кибератаката
чрез “СоларУиндс”.

високата им раждаемост в срав-
нение с македонците.

Пред телевизия “Клан” пре-
зидентът Стево Пендаровски се
изказа за спора Скопие-София:
новините от България говорят
за “твърда позиция както на опо-
зицията, така и на правителство-
то към страната ни, така че кой-
то и да дойде след изборите,
няма да има значителна промя-
на”. В същото време видепре-
миерът Никола Димитров и
външният министър Буяр Ос-
мани проведоха редица срещи
в Брюксел, на които подчерта-
ваха единодушното решението
на всички страни-членки за
старт на преговорите.

ЕС предпазлив с
антируските санкции
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МЕЖДУНАРОДЕН ВЪЗПОМЕНАТЕЛЕН ДЕН

НА ХОЛОКОСТА. Приет с ре-
золюция на ООН през 2005 г. На
тази дата Съветската армия
освобождава задържаните в
нацисткия концлагер Аушвиц
(Освиенцим). В Германия, Вели-
кобритания, Дания, Италия и Полша се отдава
почит на жертвите на националсоциализма.

1756 - РАЖДА СЕ ВОЛФГАНГ АМАДЕУС МО-
ЦАРТ, АВСТРИЙСКИ КОМПОЗИТОР (УМИРА 1791
Г.). Проявява таланта си на 3-го-
дишна възраст, композира на 5, а
на 6 свири пред австрийската им-
ператрица. Автор на над 600 ком-
позиции. Сред най-известните му
творби са оперите “Сватбата на
Фигаро”, “Дон Жуан”, “Вълшебна-
та флейта” и др.

1901 - УМИРА ДЖУЗЕПЕ ВЕРДИ, ИТАЛИАН-
СКИ КОМПОЗИТОР (Р. 1813 Г.).
Един от най-влиятелните компо-
зитори на ХIХ в. Теми от негови
опери, като “La donna e’mobile”
от “Риголето”, “Va, pensiero” от
“Набуко”, “Libiamo ne’lieti calici”
от “Травиата” или Триумфални-
ят марш от “Аида” са се
превърнали в траен елемент на популярната кул-
тура.

1920 - ОБЯВЕНА Е ПЪРВАТА КЮСТЕНДИЛ-
СКА КОМУНА. След победа-
та на БКП на общинския вот
на 7 декември 1919 г. за кмет
е избран Никола Въжаров. Ко-
муната съществува до 10 юни
1920 г. Въведено е прогресив-
но-подоходно облагане, удвоени са помощите за
нуждаещите се, подобрява се продоволствието.

1944 - ЛЕНИНГРАД Е ОСВОБОДЕН СЛЕД 872-
ДНЕВНА БЛОКАДА. Обсадата
на дн. Санкт Петербург от
фашистите започва на 8 сеп-
тември 1941 г. По заповед на
Хитлер градът e бомбардиран
постоянно и лишен от хранителни запаси. Уми-
рат близо 1 млн. души, 800 000 от които мирни
граждани. Блокадата е пробита на 18 януари 1944
г., но окончателно е свалена на 27 януари.

1973 - ОФИЦИАЛНО СЕ ПРЕКРАТЯВА ВИЕТ-
НАМСКАТА ВОЙНА. В Па-
риж е подписан мирен дого-
вор, с който се слага край на
продължилата близо 20 годи-
ни американска война в Азия,
вкл. с употреба на химическо оръжие. Броят на
жертвите от виетнамска страна надхвърля 2 млн.
души. Войната формира т.нар. виетнамски синд-
ром - нежелание на американското общество да
се участва в далечни войни и войни с неясен край.

1983 - УМИРА ЛУИ ДЬО ФЮНЕС, ФРЕНСКИ
АКТЬОР (Р. 1914 Г.). Снимал се
е в 152 филма, написал е сцена-
риите на 6 и е режисьор на един
(“Скъперникът” - с награда “Се-
зар” за творчество). Остава
незабравим с ролите си в “Големият ресторант”,
“Кацнал на едно дърво”, “Крилце или кълка”, “По-
лицаят и извънземните”, “Полицаят и полицайки-
те”, “Полицаят от Сен Тропе” и др.

2010 - УМИРА ДЖЕРЪМ ДЕЙВИД СЕЛИНДЖЪР,
АМЕРИКАНСКИ ПИСАТЕЛ (Р. 1919 Г.). Има сме-
сен произход - шотландски, ирланд-
ски, еврейски и полски, но прекарва
детството си в Ню Йорк. По време
на Втората световна война работи
за контраразузнаването. Известен е
най-вече с романа “Спасителят в
ръжта” (1951). Не е публикувал кни-
га от 1965 г. Пише много разкази. Девет от тях са
публикувани в сборника “Девет разказа” (1953).

Ах, този лош...

Ах, този лош здравен
министър! Загрижил се
за здравето на целокуп-
ния народ и затворил
ресторантите и нощни-
те заведения. На всичко-
то отгоре действа с дво-
ен аршин - праща децата
на училище, вместо да им
разреши да се събират по
15-20 в кафенетата и да
харчат парите на роди-
телите си. Дори разре-
шава на гостите на хоте-
лите да се хранят в хо-

телските ресторанти.
Лоша работа!

КОВИД-19 ни поси-
ча от всички страни и
едва ли има разумен чо-
век, който иска просто
да си седи вкъщи след
работа - без концерт,
театър, опера. Но ковар-
ният вирус ни научи да
ценим живота, да го
“ползваме” за най-необ-
ходимото и да пазим
скъпите си хора. Фран-
ция препоръчва хората
да не говорят на обще-
ствени места. В Герма-
ния домакинство не
може да приема повече
от един(!) гост. На фона
на такива мерки в държа-
ви със стабилна здравна
система българските
собственици на заведе-
ния искат да са отворе-
ни и неясно защо се
опитват да убедят света,
че точно в техните заве-
дения зараза не се раз-

нася. Искат и оставката
на здравния министър!

Има срещу какво и
кого да протестират, но
надали това са мерките
срещу вируса, които и
без това у нас са прека-
лено крехки. А про-
тестът трябва да е насо-
чен към другиго - онзи,
който не осигурява с
адекватни и своевремен-
ни компенсации затворе-
ните по принуда бизне-
си. Защо от 30 хиляди
заведения само 6 хиляди
са кандидатствали за
компенсация? Възмож-
но ли е всички останали
да са в сенчестия бизнес?
Ако тези хора са без
доходи и корят за това
здравния министър, нека
той им съдейства за ра-
бота в КОВИД-отделе-
нията на болниците...

При тази здравна и
икономическа криза
дали хората имат до-

статъчно доходи, за да
си позволят да ходят по
заведенията? Защо ня-
кой вярва, че баш през
традиционния “сух” и
следпразничен февруа-
ри кръчмите точно тази
година ще се пълнят с
хора? Навярно в поло-
вината български се-
мейства има поне един
тежко пострадал от
КОВИД-19 и познават
поне един починал от за-
разата. На кого му е до
ресторанти и разпуска-
не в нощен бар?

А ако на друг ми-
нистър столът му зависи
от отворени ресторанти
и нощни заведения, то на
здравния зависи от здра-
вите лекари и сестри, от
здравите клиенти на за-
веденията, здравите ни
деца и внуци и от живи-
те ни родители. Другото
е повече от пир по време
на чума - цинизъм е!

Аида ПАНИКЯН

Заплакала е гората
От стр. 1

Според природоза-
щитниците от “Зелени
закони” кметовете имат
интерес да не прехвърлят
самозалесилите се земе-
делски гори в горския
фонд, който се управлява
от Закона за горите. Така
те могат да ги управляват
като пасища. А ако се
приеме предложението за
лесна сеч, това ще обла-
годетелства общините с
бързи печалби от дърво-
добив и получаване на ев-

росубсидии “за почиства-
не на пасища”.

Е, как да наречем по
друг начин вносителите,
освен престъпници, обле-
чени във власт. Нищо
друго. Под привидна бла-
говидна причина за засил-
ване на местната власт се
въвеждат унищожителни
корупционни схеми.
Нищо, че за местното са-
моуправление се мисли
само когато централното
управление има интерес,
но това е друга тема.

После се чудим откъ-

де ни сполетяват други
беди като ерозията и на-
водненията. Ами ето
откъде - родната мутро-
крация ги предизвиква с
недалновидната си по-
средственост и безхабе-
рие. Впрочем, нали знае-
те кой разпределя “пор-
циите” и е с най-силно
влияние при управление-
то на горите? Точно така
- ДПС. Излиза, че не само
ГЕРБ, а и ВМРО играят
за ДПС и им правят пре-
дизборен реверанс. Дока-
то в същото време парти-

ята на Борисов ще се
прави на “ни лук яла, ни
лук мирисала”. Пак ще
кажат, че нямали “нищо
общо”.

Не знам дали изчерпа-
ният откъм всякакво дове-
рие и авторитет парламент
ще се окичи и с този по-
зор. Нищо чудно. А рабо-
та на следващия ще бъде да
анулира и отмени всякак-
ви подобни престъпни
практики от управлението
на ГЕРБ и псевдопатрио-
тите, преминало под лозун-
га “след нас и потоп”.

След дъжд качулка

Има хора, които от-
давна са забравили как-
ва им е работата. Пра-
вят всичко друго, освен
това, което би трябвало.
Математикът Михаил
Константинов е типичен
пример за всичколог -
медийните му участия
покриват широка гама
от теми, но обикновено
“случайно” пропуска да

спомене липсата на ре-
зултати в повереното му
“Информационно об-
служване”. По-малко от
24 часа след като орга-
низация към БСП поис-
ка смяната му заради
бясното клеймене на
всяка възможност за по-
добряване на изборния
процес, той се сети, че
може би е добре да има
активна регистрация на
избирателите. Обаче
трябвало да стане... след
парламентарния вот
през април. На това му
се вика след дъжд качул-
ка. Значи първо “мър-
твите души” ще се наре-
дят на опашка, за да пус-
нат гласа си за когото
трябва, пък после, за
някакви други избори,
вече ще бъдем стриктни
и ще чистим списъците.

Евентуално.
Константинов явно

има абстрактна предста-
ва колко са избиратели-
те у нас и в чужбина...
Зад граница не били 2-3
милиона, а “по-малко от
един”. Все си мислех, че
математиците са точни
хора и боравят с кон-
кретни числа. Този спе-
циално отдавна е из-
лязъл от точната наука
и се е хванал на хорото
на политиката. И като
цяло обича да се хваща
за пеша на силния на
деня - следи внимател-
но крачките му и се по-
люшва синхронно, ако
ще те да са тотално не-
адекватни.

Шефът на “Информа-
ционно обслужване”
обича да дава напътствия
как другите да си вършат

работата. Толкова е ком-
петентен, че е готов да
“изобличи” конституци-
онни пропуски, опози-
ционни неразбории,
даже и грешките на “не-
правилния” президент.
Обаче мълчи като пукал
за изборния хаос, при-
чинен от управляващото
мнозинство, което го е
наело. Трае си и за вари-
антите по подобряване
прозрачността на избор-
ните резултати, защото
знаем - не е важно как
гласуваш, а кой брои. В
последните години бро-
ят хората на Константи-
нов. Резултатите, както
обичат да казват от
ГЕРБ, са видими...

Нека минат избори-
те, да видим накъде ще
се закълчи тогава Кон-
стантинов.

Павлета ДАВИДОВА
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40 години ходене по мъките
Дългата и тъжна история на проекта АЕЦ „Белене”

Eвгени ГАВРИЛОВ

Третото правителство на ГЕРБ на
практика се отказва от изграждането на
АЕЦ “Белене”, пренасочвайки вече гото-
вото и платено руско оборудване за нова
мощност в АЕЦ “Козлодуй”. Въпреки че
за спиране на процедурата за изграждане
на втора атомна централа е необходимо
решение на парламента, което вероятно
няма да бъде взето два месеца преди
парламентарните избори, това е най-ло-
гичният ход. За него намекна и енергий-
ният министър Теменужка Петкова. След
40 години ходене по мъките ще бъде
сложен край на идеята за нова ядрена
мощност в Белене. Макар че нищо не се
знае. По-емоционални депутати дадоха
крайни коментари. Противник на проек-
та го нарече “най-голямото корупционно
посттоталитарно блато”, а привърженик
заяви, че “без тази висока технология
отиваме при маймуните”.

Кога и как започна всичко

С Постановление №9 от 20 март 1981
г. Министерският съвет на НРБ, оглавя-
ван от Станко Тодоров, одобрява пло-
щадка “Белене” за втора атомна електро-
централа. До 1987 г. е изготвен техниче-
ски проект за изграждане на 4 блока с
реактори ВВЕР-1000/V-320. През 1987-
а започват строителни работи. През
1988-а с разпореждане от 19 април пра-
вителството приема “Програма за разви-
тие на енергетиката до 1995 г. и в пер-
спектива до 2005 г.” АЕЦ “Белене” е
включена в списъка на основните енер-
гийни обекти. Пусковият срок е опреде-
лен: за Първи реактор - 1992 г., за Втори
- 1994 г. Изграждането на основните
подобекти продължава до май 1990 г.,
когато строителните работи са прекра-
тени, а проектът е замразен с Решение на
Бюрото към Министерския съвет, огла-
вяван от Андрей Луканов.

На 28 август 1991 г. правителството
на Димитър Попов приема решение за
спиране на проекта поради липса на
финансиране и нарастваща обществена
съпротива. Разпоредено е Комитетът по
енергетика да организира проучване с
технико-икономическа обосновка за из-
граждане на парогазова централа на пло-
щадката, подготвяна за АЕЦ “Белене”. С
протокол от 6.02.1992 г. правителството
потвърждава решението от предишната
година и издава разпореждане да се под-
готви проект за използване на металния
корпус на ядрения реактор, вече закупен
от Чехословакия.

Мораториум

На 16.11.1993 г. ПГ на СДС внася в
Народното събрание Проект за решение
за приемане на мораториум върху ядре-
ната енергетика и строежа на ядрени
съоръжения. В мотивите е посочено, че
ядрените реактори представляват огромен
риск за сигурността на страната и Евро-
па, като не решават енергийните и еколо-
гични проблеми. Решението е прието.
Опитите за възобновяване на проекта за-
почват през 1996 г., когато правителство-
то на Жан Виденов инициира технико-
икономически анализ за довършване на

АЕЦ “Белене”. През 1997-а тези идеи са
отхвърлени от служебния кабинет с пре-
миер Стефан Софиянски (Протокол/
12.05.1997 г.), а като основен аргумент е
посочена високата прогнозируема себес-
тойност на електроенергията.

На 6 април 2002-а на конгрес на
НДСВ премиерът Симеон Сакскобург-
готски заявява решителност да продължи
изграждането на АЕЦ “Белене” с думи-
те: “Този огромен проект ще обезпечи
енергийната независимост на България
през следващите няколко десетилетия.”
Решение от 20 декември 2002 г. на пра-
вителството на Сакскобургготски отме-
ня решението от 1991 г. за замразяване
на проекта. Проектът за АЕЦ “Белене” е
пряко свързан със срока на експлоатация
на реакторите в “Козлодуй”. На 16 юни
1993 г. правителството на ДПС с преми-
ер Любен Беров поема ангажимент да
затвори четирите малки блока на АЕЦ
“Козлодуй” до 1997 г., за което получава
финансова помощ от 24 млн. екю. Дого-
ворът не се изпълнява, но парите са по-
харчени от правителството на Жан Виде-
нов за други цели.

Условие

При встъпването в длъжност на каби-
нета на ОДС с министър-председател
Иван Костов ЕК поставя категорично
условие да се изпълни договорът. В пис-
мо до еврокомисаря Ханс ван ден Брук
Костов настоява I и II реактор да
продължат работа до 2005 г., а III и IV -
до 2010-2012 г. В отговор еврокомисарят
категорично отхвърля тази идея и предла-
га да започнат нови преговори. Разговори-
те приключват в края на ноември 1999 г.,
за да могат да започнат преговорите за
присъединяване на България към ЕС. На
10 декември 1999 г. се достига до съгла-
сие I и II блок да бъдат затворени в края
на 2002 г., но искането за предсрочно
закриване на III и IV блок e отхвърлено от
правителството на Костов. Подписан е
меморандум, в който сроковете са опре-
делени: за III реактор - не по-рано от 2008
г., а за IV - не по-рано от 2010 г.

За да оправдае възобновяването на
проекта АЕЦ “Белене”, през 2002 г., без
да постави въпроса за обсъждане в НС,
Сакскобургготски взима решение да за-
твори предсрочно III и IV блок на “Коз-
лодуй”. В края на 2002 г. е заведено дело
от група народни представители във ВАС
срещу решението на кабинета на НДСВ
за закриване на двата реактора още през
2006 г. На 9 януари 2003 г. с решение
номер 164 тричленен състав на ВАС го
обявява за невалидно и го отменя. Маги-
стратите посочват, че актът е незаконо-
съобразен, защото при приемането му
МС е бил длъжен да се съобрази с реше-
нието на парламента. Тогава министрите
Меглена Кунева, Соломон Паси и Мил-
ко Ковачев обжалват решението пред
петчленен състав на ВАС. На 28 март
2003 г. петчленният състав окончателно
потвърждава решението на тричленния и
обявява решението на правителството за
нелегитимно. Въпреки това правителст-
вото на Сакскобупгогтски затваря III и
IV реактор на 31 декември 2006 г. На 28
април 2004 г. на заседание на МС е одо-
брен протокол №17, където в т. 57 е
отбелязан проект за решение, с който се
дава съгласие за изграждане на нова яд-
рена централа на площадката в Белене и
за предприемане на необходимите дей-
ствия в тази посока, но самото съдържа-
ние на решението не е оповестено.

Архитект - инженер

През декември същата година НЕК
избира “Уорли Парсънс Юръп Сърви-
сиз” за архитект - инженер на проекта.

Заради пълната секретност в поведение-
то на правителството на Сакскобурггот-
ски около възобновяването на проекта
ПГ на ОДС на 10 февруари 2005 г. пред-
лага Проект на решение за създаването
на временна анкетна комисия, която да
проучи целесъобразността и законосъо-
бразността на действията на МС за из-
граждането на АЕЦ “Белене”. На 8 ап-
рил 2005 г. с Решение №259 МС опреде-
ля статут на АЕЦ “Белене” като обект с
национално значение. Получени са офер-
ти от руски и чешки консорциуми. През
октомври 2006 г. по време на управлени-
ето на тройната коалиция с премиер
Сергей Станишев НЕК обявява, че е из-
брана руската компания “Атомстройек-
спорт” (АСЕ) за реализация на проекта.
Взето е решение да бъдат изградени два
реактора от нов тип AES-92 с ВВЕР-
1000/B466 и обща мощност 2120 MW.
Към това споразумение са подписани 14
анекса. Срокът за оценка на проекта от
България е удължаван осем пъти и на
практика проектът е замразен.

Решено е, че НЕК ще притежава 49%
в бъдещото дружество, а за останалите
ще се търси стратегически инвеститор.
На 29 ноември 2006 г. е сключено и
споразумение между НЕК и АСЕ, съглас-
но което в 12-месечен срок двете страни
трябва да подпишат договор за доставка,
инженеринг и строителство. На 18 яну-
ари 2008 г. в присъствието на президен-
тите Георги Първанов и Владимир Пу-
тин в София са подписани четири двуст-
ранни споразумения в областта на енер-
гетиката, които Първанов обявява за
“Голям шлем” за България. Споразуме-
нията са за газопровода “Южен поток”,
за проектиране, доставка и изграждане
на АЕЦ “Белене”, за създаване на между-
народна проектна компания за нефтопро-
вода Бургас-Александруполис, за отра-
ботеното ядрено гориво.

Финансиране

През април 2008 г. НЕК избира френ-
ската BNP Pariba за структурираща бан-
ка за финансирането, която отпуска заем
от 250 млн. евро, но се оттегля от про-
екта през 2010 г. В края на 2008-а е
подписано акционерно споразумение с
германския производител на електрое-
нергия RWE, който заявява участие 49%
в проекта, но се отказва в края на 2009
г., тъй като до 30.09.2009 г. НЕК не
подписва окончателен договор с АСЕ за
строителството и не се стига до създава-
не на проектна компания.

През ноември 2010 г. премиерът
Бойко Борисов заявява, че руската стра-
на е подвела България. Първоначално са
заявили обща цена от 4 млрд. евро, а
впоследствие са я повишили до 6,2 млрд.
евро. През 2011 г. от държавната руска
корпорация “Росатом” обявяват, че край-
ната цена се е повишила още и възлиза на
8 млрд. евро. След като се оказва
невъзможно да бъде намерен стратегиче-

ски инвеститор за “Белене”, правителст-
вото на ГЕРБ с решение от 28 март 2012
г. отменя всички решения, взети от каби-
нета на НДСВ, и прекратява проекта. Ден
по-късно решението е подкрепено с акт
на парламента. Няколко месеца след това
БСП започва масова кампания за про-
веждане на референдум за АЕЦ “Беле-
не”. Националният референдум на 27
януари 2013 г. се проваля заради ниско
участие. Гласуват 1 405 463 гласопода-
ватели, представляващи 20,22% от граж-
даните с избирателни права. За да бъде
признат референдумът за валиден, се
изисква в него да са участвали най-малко
толкова избиратели, колкото на послед-
ните парламентарни избори, и повече от
половината от тях да са отговорили с
“да”. С “да” отговарят 60% от гласували-
те, но те са много по-малко от необходи-
мите, за да бъде валиден референдумът.

Арбитраж

От юли 2011-а до 2016-а пред Меж-
дународния арбитражен съд при Меж-
дународната търговска камара в Париж
се води арбитражно дело между “Атом-
стройекспорт” и НЕК за “Белене”. То
бе спечелено от руската компания. На
26.10.2016 г. между НЕК и АСЕ е под-
писано споразумение за окончателно
уреждане на отношенията. По него НЕК
плати 1,176 млрд. лв. за двата реакто-
ра, а АСЕ се отказа от 90 млн. лв. На
16.01.2017 г. НЕК и АСЕ подписаха
Споразумение за доставка на завърше-
ното оборудване с дълъг цикъл на
изпълнение, а от март 2017 г. започна
поетапната доставка на това оборуд-
ване. В момента оборудването е в
България и се съхранява на площадка-
та на АЕЦ “Белене”.

На 7 юни 2018 г. парламентът реши
НЕК да  размрази проекта и да обяви
конкурс за избор на стратегически ин-
веститор, като идеята е да се използват
платените вече от България два реакто-
ра. Първоначално 13 компании изяви-
ха желание. Седем от тях кандидатст-
ваха за стратегически инвеститори, а
останалите - като доставчици на обо-
рудване. През август 2019 г. три от
компаниите от късата листа - “Роса-
том”, “Дженерал електрик” и “Фрама-
том”, се обединиха. Друг голям играч
бе Китайската държавна ядрена корпо-
рация. 2020-а бе изгубена за конкурса,
който на практика спря. Оправданието
бе коронакризата и невъзможността на
НЕК да предостави на кандидатите
необходимата информация.

На 20 януари 2021 г. правителството
реши да строи Седми блок в АЕЦ “Коз-
лодуй” с платеното оборудване за АЕЦ
“Белене”. Все още няма решение за
официално спиране на проекта. На след-
ващите народни избраници и излъченото
от тях правителство може да им дойде
друг акъл? Стига да не са толкова зави-
сими от новия по-голям брат.
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 Г-н Витанов, каква е си-
туацията около ваксините в
Европа?

- ЕК договаря с производи-
телите на ваксини от името на
държавите цените, датите на
доставка и максималната квота,
които отделната страна може да
поръча. Каква част от тази квота
ще се поръча и какво ще е съот-
ношението между различните
ваксини обаче е избор на наци-
оналните правителства. В мо-
мента ЕК е сключила шест дого-
вора с различни фармацевтични
компании, но няма яснота коя
най-бързо ще стигне до ваксина.
Това означава, че държавите
членки ще имат осигурен достъп
до 2,1 млрд. дози, ако всички
шест вида получат одобрение от
Европейската агенция по лекар-
ствата. Към момента общо 7,5
млн. дози ваксини вече са предо-
ставени. За съжаление, през
последните седмици се получи-
ха съобщения за проблеми с до-
ставките на големи количества
през първото тримесечие на
2021 г. поради ограничен про-
изводствен капацитет на някои
компании. За още по-голямо
съжаление, България не успява
да разпредели и постави с до-
статъчно бърз темп дори налич-
ните към момента.

Към април 2021 г. количе-
ството доставки се очаква да
бъде много по-голямо и тогава
ще възникне проблем, свързан
със създаването на съответния
ред за бързо прилагане на вак-
сините. Много важно е да няма
големи различия в темповете
на имунизация между отделни-
те страни. Работи се и за уве-
личаване на производствения
капацитет в Европа.

 Докъде стигна процесът
по въвеждане в употреба на
ваксината на “Астра Зене-
ка”?

- Ваксините на “Астра Зене-
ка” още не са получили одобре-
ние от Европейската агенция по
лекарствата, очаква се това да
стане в края на януари. Чуваме,
че ще има забавяне и намалени
количества на първия транш
дори и след получаването на

нужните сертификати. Компа-
нията е информирала, че ще
съкрати доставките си с 60%,
или на 31 млн. дози, през първо-
то тримесечие. Като причина се
посочват производствени про-
блеми. Предварителните плано-
ве бяха да достави около 80 млн.
дози до края на март.

България отново е в небла-
гоприятна ситуация, защото по
традиция разчитаме на най-ев-
тиното на пазара, което в слу-
чая и ще пристигне последно.
Сметката показва, че общо всич-
ки ваксини, които София ще по-
лучи от “Пфайзер” и “Модер-
на”, са 4,4 млн. дози. Т.е. дори с
новата поръчка от януари тех-
ният общ брой не достига заяве-
ното количество от “Астра Зе-
нека”. Важно е да чуем аргумен-
тите защо България е избрала да
поръчва най-сериозни количест-
ва от ваксината на “Астра Зене-
ка”, за която се очакваше да се
получи разрешение до края на
януари и ще пристигне със
закъснение. Очевидно е, че този
избор ще ни постави в ситуация
отново да бъдем последни по
ваксинации, което ще увеличи
броя на смъртните случаи и ще
доведе до по-късното отваряне
на икономиката и нейното нор-
мално функциониране спрямо
останалите. Вицепремиерът То-
мислав Дончев заяви, че мотиви-
те за избор не били нито поли-
тически, нито икономически, а
чисто медицински. Така и не
чухме тези медицински аргумен-
ти...

 ЕК призовава за ускоря-
ване на темпа на ваксинация.
Ще успее ли България да спази
заложените европейски цели
за процент имунизирани?

- Да, ЕК призовава за уско-
ряване темпа на ваксинация,
така че да достигне до 70% от
европейските граждани в края
на лятото. По разчети на здрав-
ния министър България ще ус-
пее да ваксинира малко над 1/3
от населението до края на годи-
ната, само при условие, че вак-
сините на петте производителя,
от които правителството е поръ-
чало, са разрешени за използва-
не в ЕС. А засега това важи само
за две. Те ще са достатъчни само
за 750 хиляди души до юни, ко-
ето е малко над 10% от населе-
нието. Това отново ще ни наре-

ди на последно място в Европа.
Да видим...

2040-а е годината, в която
България ще успее да ваксини-
ра 70% от населението, ако
продължава да работи със се-
гашните темпове според данни
на “Политико” за скоростта на
имунизацията в отделните
държави. За да постигнем за-
ложената от ЕК цел за 2021 г.,
в България трябва да се поста-
вят по 33 368 ваксини дневно.
В момента се правят по 1139.
Ако запазим този темп, ще по-
стигнем целта след 19 години
и 8 месеца. А през септември
ще сме ваксинирали 3% от хо-
рата. Само за сравнение - в
Румъния се очаква същият
процент да е 26.

 Какви са настроенията
в ЕС - за или против сертифи-
катите за ваксиниране?

- Предложението дойде от
Гърция, Малта и Португалия,
които настояха да бъде одобрен
минимален набор от данни за
сертификата за ваксиниране,
който очакват да улесни пътува-
нията за предстоящия туристи-
чески сезон. Подкрепяно е и от
страни, които разчитат основно
на туризма за постъпления в
държавния бюджет. Подобен
ваксинационен сертификат би
могъл да се въведе от отделни
държави, защото е в съответст-
вие с европейското законодател-
ство, което позволява страни да
прилагат ограничения в движе-
нието на хора, за да защитят
здравето на своите граждани.

По-скоро подкрепям въвеж-
дането му, но като алтернатива
на ПСР теста - т.е. при пътува-
не хората да имат избор да си
направят ПСР или да покажат
паспорт, че са ваксинирани.
Ползата е, че това ще е безплат-
но, за разлика от ПСР теста,
който у нас струва между 100
и 120 лв. и се изисква при всяко
пътуване в чужбина. Употре-
бата му обаче не бива да се
разширява отвъд придвижване-

то, защото съществува опасност
да се превърне в предпоставка
за дискриминация - например
при наемане на работа.

Подобно предложение оба-
че би могло да бъде ефективно,
само когато равнището на вак-
синацията е достатъчно високо
и има категорични доказателст-
ва, че ваксинираните лица не са
преносители на КОВИД-19. Тук
искам да направя и уточнение-
то, че дали България е за или
против тези сертификати, това
има отношение само дотолкова
дали ние ще ги въведем за влиза-
щите в страната. Няма механиз-
ми, с които да спрем държави
като Гърция или Унгария да ни
искат тези сертификати, колко-
то и против да сме ние.

 Каква е вашата оценка
за случващото се с ваксинаци-
ята у нас?

- Това, което наблюдавам, не
ме прави оптимист. Правител-
ството няма стратегия и ясна цел
къде сме и къде искаме да стиг-
нем. Работи се на парче и лип-
сва цялостен подход какви вак-
сини и колко да се поръчат.
Буди тревога неяснотата около
това защо се фаворизират вак-
сини, които не са одобрени все
още от Европейската агенция по
лекарствата за сметка на вече
одобрени. Свидетели сме на
хаос около разпределението им,
организацията по поставянето
им, липса на национална пози-
ция по имунизационния пас-
порт, има ли, няма ли информа-
ционна кампания, насочена към
колебаещите се. Вместо това -
само бодряшки изказвания за
някакви милиони ваксини, кои-
то не е ясно кога ще пристигнат,
изказвания, които не успокоя-
ват гражданите, напротив - за-
силват недоверието им.

Борисов отново живее в
някаква виртуална реалност,
казвайки как най-добре управ-
ляваме пандемията. Всъщност
пандемията управлява цялото
правителство, което отдавна е

загубило всякакъв контрол над
ситуацията и статистиката е
категорична: България е на по-
следно място в ЕС по брой на-
правени тестове на глава от на-
селението, последни сме по
ваксинирани граждани (с 10
пъти по-бавен темп от Дания),
страната е с най-висок про-
цент на смъртност от заболя-
ването и на пето място по
смъртност на глава от населе-
нието след Италия, Испания,
Чехия и Словения.

Българите трудно намират
информация за ваксините, кое-
то е свързано и с нарастващите
им страхове, особено след по-
явата на новия щам. Какво се
случва с хората, които не попа-
дат в нито една от петте катего-
рии за ваксиниране - какво ще
ги правим тях? Пълна мъгла,
която нагнетява единствено на-
прежение и разнопосочни ин-
терпретации.

Въпросът е защо не инфор-
мираме обществото. Дали зара-
ди изборите и стремежа на уп-
равляващите да има по-ниска
избирателна активност, защото
хората ще ги е страх? Дали
поради некомпетентност или
заради недоверие от страна на
отговорните фактори към вак-
синацията? Тук ще използвам
една мисъл на неизвестен автор:
“Не може да има по-голямо
ужасно престъпление от пред-
намереното укриване на исти-
ната от масите до степен на
тяхното увреждане или смърт.”

 Как ще коментирате со-
циално-икономическите мерки
за преодоляване на кризата?

- Скептичен съм към тези
мерки. Ресторанти, магазини
и молове са затворени, без да
им се предостави подкрепа.
Липсва всякаква обосновка на
една или друга мярка. Стиг-
нахме дотам, че това, което се
обявява като “спасителен
план” от министър Деница
Сачева, се възприема единст-
вено с иронична усмивка.

Спомняте ли си фанфарно-
то представяне на Плана за
възстановяване и устойчивост
на България от вицепремиера
Томислав Дончев, според който
ще се разходват европейските
средствата за възстановяване от
коронакризата? Стиропор, са-
ниране... Скалъпен, сякаш писан
на коляно материал със събра-
ни в последния момент проекти,
изостанали в изпълнението си
по отделните министерства. За
сравнение - нашият план е 60
страници, а румънският - 200.
Планът трябваше да анализира
ръста на БВП, броя новораз-
крити работни места, конкрет-
ните негативни ефекти от
КОВИД-19 по сектори. Няма
такъв анализ. Няма конкретни
факти, цифри, субекти или в
каква степен отделните секто-
ри са засегнати. Споменават се
само няколко най-общо. Как
без такъв анализ се дават пред-
ложения за ефективни мерки
спрямо уязвимите сектори?

ПЕТЪР ВИТАНОВ:

България изостава фатално
от ЕС с ваксинацията

Интервю на
Юлия КУЛИНСКА

Пандемията управлява правителство, което отдавна е загубило
всякакъв контрол над ситуацията, смята евродепутатът

ПЕТЪР ВИТАНОВ е роден през 1982 г. в Сливен.
Завършил е Английската гимназия в София. Има две
магистратури - по Международни отношения от СУ
“Св. Климент Охридски” и по Международни финан
си от НБУ. Работил е в отдел “Връзки с международ-
ни организации” в НС на БСП. Бил е народен
представител от ПГ “БСП за България”. През 2019 г.
е избран за евродепутат и е ръководител на Делегаци-
ята на българските социалисти в Европейския
парламент. Владее английски и руски език.

СНИМКА ЛИЧЕН АРХИВ
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“Чуждият бог се наста-
нява смирено върху олтара
до местния идол; постепен-
но той укрепва позициите
си; един прекрасен ден из-
бутва с лакти  своя другар:
и тряс! Идолът пада”. Каз-
ват, че така йезуитите са
насаждали християнството
в Китай и в Индия.”

От “Племенника
на Рамо”, Дени Дидро

Цялата 2020 г. премина
под знака на борбата  с коро-
навируса и на протестите сре-
щу правителството на Бойко
Борисов. Но нищо не можа да
принуди министър-председа-
теля да промени своята пре-
дизборна програма. Шофирай-
ки любимия си джип, той оби-
каляше обекти, “села и палан-
ки”, за да запознава населени-
ето с успехите; а където кон-
статираше проблеми, “светка-
вично” раздаваше пари за тях-
ното решаване. Винаги асис-
тиран от ресорен министър,
според случая.

Повод да седна над тези ре-
дове е неотдавнашното изяв-
ление на Бойко Борисов: “При
криза осигурих 1 милиард
лева за образованието.”

До 1944 г. във Врачански
окръг (тогава като територия
и население тази администра-
тивна единица е много по го-
ляма от днешната област) е
имало 4 пълни средни учили-
ща. През 1959 г. средните учи-
лища са 16, професионалните
- 14, плюс 2 вечерни за младе-
жите над юношеска възраст.

Преди 1989 г. в окръга
съществуваха пет пионерски
дома, в които работеха добре
подготвени специалисти,
ръководители на певчески и
танцови състави; към всеки
дом имаше кръжоци и клубо-
ве “Млад техник”, ръководе-
ни методично от станцията на
младите техници в София.

В окръжния пионерски
дом във Враца години наред
съществуваше хор “Волна
песен”, който се съревнова-
ваше с “Бодра смяна” и с
хора на Христо Недялков в
София. Под ръководството
на изтъкнатия  хореограф и
педагог Цв. Тодоров за 7-8
години над 400 деца усвоя-
ваха народни танци. Клубо-
вете по  авто- и авиомоде-
лизъм работеха с десетки
деца, от които се

родиха световни и
европейски шампиони

постъпили във вузовете без
конкурс, а Враца получи пра-
вото да организира балкан-
ските  състезания, за което се
създаде отлична база. Кръжо-
кът по бионика към окръжния
пионерски дом във Враца уча-
ства със свой експонат на из-
ложение в Япония и получи
първа награда. Симфонични-
ят оркестър към пионерския
дом на републиканския фес-
тивал се класира пред оркес-
трите на музикалните учили-
ща, а в 20-те музикални шко-
ли към читалищата се обуча-
ваха над 1000 деца по пиано,
цигулка, китара и акордеон
под ръководството на специ-
алистите от симфоничния ор-
кестър в окръжния град.

Сега центровете за работа
с децата са бледа сянка на
старите утвърдени и подси-
гурени с материална база и

Закрито бе и единственото училище, останало
из врачанските села - ОУ “Христо Ботев” в Паволче

Посмали, Манго!
Във Врачанска област образованието
днес е огризка от това, което беше

средства структури. Читали-
щата трудно набират деца за
музикалните школи, защото за
участие се заплаща; към учи-
лищата няма певчески съста-
ви за народно и школувано
пеене, няма ги традиционни-
те духови оркестри, но има
младежки “банди”, изпълни-
телки на съвременни хитове
на развален английски, и ма-
жоретни състави.

През 80-те години на ми-
налия век само в град Враца
има вече 26 училища; 7 ПУЦ;
създава се Учебно-квалифика-
ционен комплекс “Авангард”
в сътрудничество с ВМЕИ Со-
фия - по електроника, ел. тех-
ника и машиностроене, което
бе успешно начало за решава-
не на проблема с подготовка-
та на кадри, отговарящи на ди-
намиката на промените в тех-
никата и технологиите. Създа-
дени бяха детски и ученичес-
ки спортни школи (ДСШ и
УСШ), в един момент учебно-
възпитателната работа се во-
деше в 42 учебни възпитател-
ни заведения.

Държавата осигури средст-
ва, на място създадохме орга-
низация, набирахме строите-
ли, организирахме бригади от
доброволци и за десет години
построихме в града 13 учи-
лищни сгради, някои от тях по
индивидуални проекти, с кон-
ферентни зали и спортни са-
лони, за техникумите - съвре-
менни добре оборудвани ра-

ботилници. Общо в окръга
бяха построени и преустрое-
ни 44 сгради.

Тъжното
положение сега

Безплатно ли е образова-
нието в България? Каква е гри-
жата на държавата, управля-
вана от Б.Б. и ГЕРБ, на фона
на стряскащата демографска
криза, поставила проблеми за
бъдещето на нацията?

Днес държавата осигуря-
ва безплатно само ползване-
то на класните стаи и запла-
тите на преподавателите.
Всичко останало, свързано с
обучението и възпитанието
на децата, е платено.

Публичните разходи, които
се отделят за образование, в по-
следните години намаляват като
процент от БВП - от 3,82%
през 2011 г. до 3,6% през 2019
г., при средно за ЕС 5,25%
през 2011 г. В някои страни
като Дания този процент е
8,75, в Малта - 7,96; в Швеция
- 6,82. Като си помисля какви
са техните бюджети, номинал-
ната стойност на средствата,
отделяни за всяко дете, е “ко-
лосална”. Ако погледнем и как-
ви средства се отделят за на-
ука и научни изследвания, ще
си обясним защо от 1989 до
1995 г. богатите приятели на
България са “заграбили” от нас
(според Д. Бобева) 4376 учени
в областта на техническите
науки, 939 от природните и 619
от обществените.

В град Враца сега община-
та

продава учебни сгради

а в комплекс “Дъбника”, къде-
то живеят над 15 000 души, но-
вопостроената учебна сграда
пустее, няма кой да я купи. В
квартала има само едно учили-
ще, защото общината не може
да си позволи да издържа още
едно. Децата от “Дъбника”

пътуват до централната част на
града, за да учат в големи учи-
лища на две смени.

Детско-юношеските школи
отдавна са закрити.  До 1989 г.
в окръга работеха 48 детски
спортни школи по 13 вида
спорт, ръководени от 39 щатни
треньори и 16 хонорувани; в
188 групи се занимаваха 2586
деца; в групите по всестранна
подготовка имаше 4 щатни и 36
хонорувани специалисти, кои-
то се занимаваха с 1034 деца; в
УСШ бяха разкрити 38 групи и
9 преподаватели подготвяха
юношите по 5 вида спорт; в 68
групи 880 млади спортисти се
подготвяха под ръководството
на 4 хонорувани и 26 щатни
треньори. Общо учебно-трени-
ровъчната работа в окръга се
водеше от 85 щатни треньори,
от които 30 с висше образова-
ние, 44 с треньорски школи, 11
нередовни и 20 хонорувани.

В училищата имаше лекари,
задължително се преглеждаха
децата за здравния статус на
зъбите им, спортните занимания
и състезания се осигуряваха от
диспансера по спортна медици-
на. И всичко това, което наис-
тина струва много пари,

беше безплатно
за децата

С такава политика, за която
в центъра е човекът, с неговите
постоянно нарастващи всест-
ранни нужди, а не просто гри-
жата за оцеляването му, населе-
нието в България стана почти 9
милиона.

Г-н Борисов, г-н Вълчев, г-н
Кралев, това се казва грижа за
възпитанието и израстването на
здраво, жизнеспособно младо
поколение. За разлика от този
милиард, казан предизборно на
улицата, нарочен неизвестно за
какъв период. Това беше грижа
за децата, с доказани традици-
онни форми на обучение и
възпитание, а не “дуалното обу-

чение”, привнесено от Запада,
който някога се учеше от нас. И
не създаването на десетки ин-
фантилни структури, работещи
по проекти за усвояване на бю-
джетни и европейски средства.

Във Враца (и не само там)
имаше симфоничен оркестър,
сега има Симфониета, която
едва оцелява в пазарни условия.
Държавните чиновници от Ми-
нистерството на културата еже-
годно се пазарят дали да съще-
ствува. В богатите държави ня-
мало толкова симфонични ор-
кестри и държавни театри! Но,
господа, тези “излишни” спо-
ред вас структури, тези оркес-
три и театри създават условия
за запознаване с изкуството на
стотици деца от провинцията,
от малките градове, те провеж-
дат музикални лектории, изна-
сят концерти и представления
в селища, в които при същест-
вуващите сега пазарни условия
хората никога няма да видя и
да чуят професионални
изпълнения. Ако ги няма акть-
орите и оркестрантите, кой ще
води читалищни музикални
школи и самодейни театрални
трупи в училищата и към чита-
лищата в малките градове? Но
те не са печеливши! Закрийте
ги и още един канал за разпро-
странение на просвета и култу-
ра ще пресъхне!

А какво е положението с от-
ношението към талантливите
деца? Същото. Някога за най-
изявените държавата създаваше
специални условия. Сега, за да
се яви на изпит за елитно учили-
ще - езикова или математическа
гимназия, за училище по изкуст-
вата, детето трябва да се под-
готвя допълнително, срещу за-
плащане. За да участва в олим-
пиада по любимия предмет, ако
тя се провежда в друг град, ро-
дителите осигуряват транспор-
та и издръжката по време на
провеждането, не дай Бог да е в
чужбина! Ако е спортно състе-
зание, трябва да се осигурят и
екипите (за художествената гим-
настика един костюм струва
между 1000 и 2000 лв.), а тенис
ракетите са над 500 лв. Засега

не са искани пари
само за снимките

с министрите

когато на децата им връчват ме-
далите.

Господа управляващи, днеш-
ни и бъдещи, политици и
държавници, отношението ви
към подрастващите, към бъде-
щето на нацията е като към
българския народ - грижа за
оцеляване. И ако за възрастни-
те може да се търси вина и в
тях, в тяхната търпимост към
безобразията и престъпления-
та, в липсата на активна пози-
ция за това, което става в
държавата, то за отношението
ви към децата сте виновни само
вие - днешни и вчерашни.

Завършвам с вярата, че ще
се намерят хора, които да ре-
формират цялата образовател-
на система така, че младите да
обичат българския език, а не
да изучават само английски. Да
пеят български песни и да иг-
раят български танци, дори да
са някъде по света - като кон-
цертмайстори на най-големи-
те западни оркестри, солисти
по сцените на прочутите опер-
ни театри. Да се гордеят, че са
възпитаници на българските
училища и университети. Да се
гордеят, че са Българи, и да
обичат България!

Кръстьо ТРЕНДАФИЛОВ
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Интересни неща се случват
в САЩ. Хронологията на съби-
тията е ясна - ексцентрикът
Тръмп, съмнения за изборни
фалшификации, нападение над
Конгреса, стреснало света, по-
следвали ходове по импийчмънт.
Но какво се крие зад всичко
това, което явно е само върхът
на айсберга?

Проблемите в най-голямата
демокрация в света са с много
дълбоки корени. Най-големият
проблем е социално-икономиче-
ското неравенство и политика-
та на неолиберализъм, чиято
жертва е и самият американски
народ. Затова не е учудващо, че
през февруари 2020 г. изследо-
вателски центрове определят со-
циалното неравенство в САЩ
като най-голямото от всички
държави в Г-7. През 2017-а бе
понижен индексът на демокра-
ция в САЩ от “пълна” на “недо-
статъчна”. Политиката на неоли-
берален глобален капитализъм
започна с идването на Рейгън и
Тачър на власт. Неговото верую
е, че “политиката е нищо, а па-
зарът е всичко” и “че безплатно е
само сиренцето в капана на миш-
ката”. Този пазарен фундамента-
лизъм стана рецепта за преход
към демокрация на държавите от
Източна Европа чрез политиката
на Вашингтонския консенсус.
Пространственият хоризонт на
този неолиберален капитализъм е
целият свят без национални огра-
ничения и правила. В американ-
ската демокрация, за разлика от
европейската, едрият бизнес фи-
нансира предизборните кампании.
Американските политици може да
бъдат едновременно и бизнесме-
ни, и това не се наказва от закона,
както е в Европа. Този неолибе-
рален глобален капитализъм кон-
центрира властови и финансови
ресурси и се състои от корпора-
ции, международни финансови
институции, медии, академични
организации, НПО и пр.

Външната политика на САЩ
е подчинена на идеологията на
еднополюсния свят с американ-
ския хегемон начело,

Европа като пудел
и основен враг Русия

- най-голямата ядрена държава,
с най-богати ресурси в Евразия.
Нека си спомним, че Федерал-
ният резерв на САЩ е създаден
през 1913 г. по времето на пре-
зидента Уилсън, чиято кампания
бе финансирана от банкерите и
който подписва закона за Феде-
ралния резерв като реванш за
подкрепата.

Федералният резерв е частна
институция с 12 регионални бан-
ки и със седемчленен Борд, одо-
брен от Сената и периодично
отчитащ се пред него. За Феде-
ралния резерв самият Уилсън
пише, че кредитната система в
САЩ е вече в частни ръце. Кон-
гресменът Луис Макфейдън то-
гава заявява, че се създава банко-
ва система от международни бан-
кери, които работят за завладя-
ването на света. С Бретън-Ууд-
ската система (която дава нача-
лото и на съвременните между-
народни финансови институции)
през 1944 г. доларът стана първа
световна разплащателна валута
заедно със златото, а през 1971
г. Никсън прекратява конверти-
руемостта на долара в злато. Така
“чрез печатането на пари на по-
разия, технологии, образование
и режисиране на конфликти по

По ръба на американската
демокрация
Спасението за левите е защита на националните ценности
и икономическо-социална алтернатива на глобализма

Камелия БАЗОВА*, политолог

различни точки на земята САЩ
изнасят неолиберализъм в дру-
гите държави и се добират до
националните им богатства по
мирен път” (Тома Пикети).

Силните демократични пра-

вови държави в Северна и Сред-
на Европа се опитват да устоят
на неолиберализма и Европей-
ският съюз е много по-демокра-
тичен и по-социален от САЩ.
След Втората световна война
Европа започва да строи социал-
ната държава по теориите на
Кейнс. Но на мястото на левите
сили след края на Студената
война дойдоха неолибералите,
които сега доминират в Европей-
ския парламент. Левите в Евро-
па са разделени на ляво и дясно
крило, като последното подкре-
пя глобалния пазар и банките.

Тръмп разклати
интересите на

„дълбоката държава”

разпространяваща неолибера-
лизма по света, чрез политиката
си на икономически протекцио-
низъм и национализъм. Той бе
за спиране на деиндустриализа-

цията на САЩ и връщане на из-
несените печалби на корпора-
циите навън отново вътре чрез
инвестиции в американските
производства. В първите годи-
ни от мандата си Тръмп успя да
намали данъците, да обнови ин-
фраструктурата, да увеличи за-
етостта и заплатите, да намали
миграцията и безработицата, да
увеличи икономическия растеж
и чрез политиката на мита подо-
бри състоянието на градовете,
пострадали от конкуренцията с
Китай. КОВИД-кризата обаче
дръпна американската икономи-
ка надолу - намали се заетостта,
намали се американският износ,
увеличи се дефицитът и пр.

Във външната политика

Тръмп премести фокуса от Ру-
сия към Китай и увеличи напре-
жението с Иран. Намали амери-
канското военно присъствие в
Европа и света - изтегли се от
Сирия и отчасти от Афганис-
тан, също и от Германия. Но
развали отношенията си с ЕС,
като се оттегли от Парижкото
споразумение и от договора с
Иран. Тръмп не успя да изпълни
голяма част от предизборните
си обещания. За мнозина той е
олицетворение на провала на
САЩ. Така ли е - зависи от глед-
ната точка.

От гледна точка на левите
идеи Тръмп едва ли е най-подхо-
дящият говорител на американ-
ските жертви на неолиберализ-
ма. Тук движението “Окупирай
Уолстрийт” и Бърни Сандърс,
който предлагаше САЩ да при-
емат скандинавския модел на со-
циалната държава, са много по-
добра алтернатива. От гледна
точка на идеологията на амери-
канското световно господство
Тръмп определено е провал и
Байдън ще се опита да възстано-

ви това господство. Затова нови-
ят стопанин на Белия дом ще
акцентира върху възраждането
на евроатлантическите отноше-
ния, ще засили американското
влияние в Европа и на Балкани-
те, ще се фокусира върху борба-
та срещу Русия и срещу нейните
енергийни проекти в Европа, ще
възстанови Парижкото споразу-
мение за климата и световните
търговски споразумения.

Културните войни
в Америка

започнаха след края на Студена-
та война. Расизмът там има сво-
ята дълга 4-вековна опашка и е
свързан с робството - родилното
греховно петно на американска-

та демокрация. Постмодерната
академична левица наблегна на
политическата коректност и пра-
вата на малцинствата, но прека-
лената политическа коректност
стана трудна за преглъщане от
по-бедните слоеве, които са и по-
консервативни, и те преминаха
вдясно. Тази политическа корект-
ност стигна до крайности - до
обезглавяване на статуи, до ис-
торически реваншизъм, както и
до инкриминиране на класичес-
ки произведения на литература-
та от гледна точка на съвремен-
ните разбирания за “политичес-
ка коректност”. Стигна се и до
други крайности - уволнения на
хора заради техните възгледи.

Разбира се, че толерантност-
та към различието е норма в
съвременната демократична ци-
вилизация. Бедата е, че неолибе-
рализмът в САЩ, който владее и
лявото, и дясното в Америка
(много условно може да наречем
Демократическата партия лява, а
Републиканската - дясна) възпри-
ема с голяма охота политиката
на идентичностите и чрез край-

но лявата политическа корект-
ност цели да отклони внимание-
то от по-сериозните проблеми
като нарастване на социалното
неравенство и продължаващото
несправедливо разпределение на
блага и ресурси. Тази политика
на идентичностите си служи със
същите средства, срещу които се
бори - санкционира и цензурира
всеки, отклонил се дори на йота
от “политкоректността”, той
бива заливан с омраза и нетърпи-
мост от съвременните “борци за
равноправие и справедливост”.

Ако преди 50-60 години голе-
мият борец за граждански права
на чернокожите американци док-
тор Мартин Лутър Кинг се боре-
ше човекът да бъде оценяван не
според цвета на кожата си, а спо-
ред своите качества, днес тази
справедлива кауза е обърната в
обратна посока. Белите по дефи-
ниция са “потисници” и срещу
белотата (черен расизъм), и сре-
щу мъжете (краен феминизъм)
трябва да се води война. Хомо- и
транссексуалните воюват срещу
половата бинарност и така с ро-
енето на множество идентичнос-
ти се умножават и поводите за
вътрешни конфликти. Това е част
от днешното разделение вътре в
САЩ, което не е израз на демо-
кратичност, а на културни войни.

Ето това трябва да служи
като

поука за левите сили
по света

- докъде водят крайните залита-
ния на политическата корект-
ност! Дясното в САЩ също
премина в опасни територии
(расизъм, ксенофобия, крайни
конспиративни теории). Като
добавим и частната цензура от
социални интернет платформи -
т.нар. киберкапитализъм, когато
частни компании владеят техно-
логичния напредък и изпревар-
ват правителства и национални
държави, картината става още
по-сложна. Тя повдига и нови
въпроси - дойде ли времето
интернет мрежите да свалят и
издигат президенти и какви пра-
вила за публичен контрол биха
могли да се въведат върху соци-
алните мрежи в тази област?

Американската демокрация
се движи по ръба и всички леви
партии (и в САЩ, и в Европа),
които са взели на въоръжение
джендър идеологията, са се про-
валили. Затова ще успеят само
тези леви партии, които си по-
ставят като кауза защитата на
традиционните национални цен-
ности и идентичности. Нека на-
речем това ляв консерватизъм -
точно той е нужен на лявото
сега! Ще спечелят тези леви пар-
тии и движения, които израбо-
тят икономическа и социална ал-
тернатива на неолибералния
глобален капитализъм (социа-
лизъм на XXI век).

* Авторката е млад член
на БСП
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НАКРАТКО

Творби, създадени
по време на пандемия
Галерия „Ракурси” представя изложба
на трима автори от младото поколение

Людмил Станев
е носител на наградата
„Стоян Михайловски”

Писателят Люд-
мил Станев, който е
и автор и водещ на
предаването на Ра-
дио Варна “Морска
гара”, е тазгодиш-
ният носител на
литературната на-
града “Стоян Михай-
ловски”, съобщи
БНР. Отличието ще
бъде връчено на 24 май. Людмил
Станев, медик по образование и
лекар във варненската “Спешна
помощ”, е автор с остро сатирич-
но перо, намерил достойно място
в съвременната българска литера-
тура с книгите “Ненакърнимо”,
“Малка нощна приказка”, “Непри-
ятният татарин”, “По-малко”,
“Няма такава книга”, “Приятели
мои”, “Рязко”. Късометражният
игрален филм по негов сценарий
“Концерт за кларинет и оркестър”
(2019) получава специалната на-
града на кмета на Варна от
XVIII фестивал на червенокръстки-
те и здравни филми и първа награ-
да на конкурса за късометражно
кино “Синелибри 2019”. Творчест-
вото му включва над 500 авторски
текста във вестници, сценарист и
съсценарист е на “Как ще ги стиг-
нем американците”, “Мармалад”
и тв поредицата “Улицата”, “Из-
мислици премислици”, “Клиника на
третия етаж” и филма “Малка
нощна приказка”. Член е на УС и
редколегията на сп. “Страница”.

Социален диалог
в сектора на независимите
и комерсиалните
сценични изкуства

СНИМКА НАТФИЗ

Проф. д-р Лидия Върбанова, ръко-
водител на магистърската програма
по мениджмънт в сценичните изку-
ства и индустрии в НАТФИЗ, и
студенти от програмата, се вклю-
чиха в проект на Европейския съюз,
ръководен от асоциацията PEARLE -
Live Performance Europe, и EAEA. Едно-
годишното изследване обхвана пет
държави от Централна и Източна
Европа - Чехия, Румъния, Сърбия,
Полша и България. Целта на проек-
та беше да проследи взаимоотноше-
нията и ролята на творческите про-
фесионални съюзи, асоциациите на
работодателите и държавата в
тристранния диалог в сектора на
живите сценични изкуства, които не
получават регулярна държавна под-
крепа; да определи характеристики-
те и предизвикателствата на този
сектор, както и да очертае предло-
жения за насърчаване на социалния
диалог. Изследователската работа
беше завършена през февруари
2020 г., преди избухването на панде-
мията от КОВИД-19. В рамките на
заключителния регионален онлайн
семинар, който се състоя на 2 декем-
ври 2020 г., се обсъдиха потенциални
нови решения и преосмисляне рабо-
тата на сектора на живите сценич-
ни изкуства в новите условия.

Столичната галерия “Ракурси” (ул.
“Хан Крум” 4А) представя произведения
на трима автори от младото поколение -
Деян Янев, Калия Калъчева и Констан-
тин Костов.

Изложбата “Рестарт”, в която те из-
лагат своите работи, създадени по време
пандемията или свързани с нея, е част от
проекта на галерия “Ракурси” “Изкуст-
вото като средство за преодоляване на
стреса от глобалната криза”. Проектът е
насочен към привличане на младежка
аудитория и среща с млади представите-
ли на изкуството и техните произведе-
ния. Намерението ни е да допринесем за
преодоляване на негативните последици
от ограниченията, предизвикани от епи-
демията от КОВИД-19 и у двете страни.
Желанието ни е да подкрепим и творците
в периода на изолация и да подпомогнем
цялостния процес на връщане към нор-

мален живот и пълноценно представяне
на тяхното изкуство пред публиката,
посочва галеристката Румяна Йонева.

Деян Янев показва маслени платна и
серия от рисунки, родени от живота по
време на карантината. Характеризиращи
се с точност и майсторство, неговите
рисунки са вълнуващи, сложни, подтик-
ващи към наблюдение и размисъл. Сюр-
реалистичните произведения на младия
автор провокират начина на мислене и
осъзнаване на света и поставят ситуаци-
ите, с които ни срещна кризата, в напълно
различна перспектива.

Произведенията на Калия Калъчева,
независимо дали представят интериори
или екстериори, със своите лъскави
повърхности и фигури от птичи поглед,
създават нов вид, нереален пейзаж, от-
разяващ усещането на особения мо-
мент, в който живеем. Той е свързан с

конкретни пространствени и времеви
измерения и изразява субективни на-
строения, което го превръща в психо-
логическа композиция.

Константин Костов показва серия от
живописни работи, представящи инстру-
ментите, необходими за справяне с кри-
зата - инструменти за оцеляване, изслед-
ване, разширяване. Работите му са фило-
софски, резултат от самовглъбяване.
Авторът насочва своето внимание към
литературата, където търси отговори на
въпросите, които го занимават. Според
него изолацията е довела до осъзнаване
на ценността, крехкостта и уязвимостта
на света и връщане към хуманното и ду-
ховното измерение.

Проектът се осъществява в парт-
ньорство с Националната школа по ме-
ниджмънт и Playback театър
Storycatchers. Проектът се реализира
с подкрепата на програма “Публики”
на НФК. Изложбата може да се види
до 12 февруари.

Деян Янев, “Музей на парка”

Калия Калъчева,
“Ателието”

Константин Костов,
“Инструменти на разширение”

Примабалерината от Скопие Мария
Кичевска за първи път танцува във Варна

Както обявихме преди вре-
ме, спектаклите на “Лешнико-
трошачката” и “Лебедово езе-
ро”, в главните роли с Мария
Кичевска, примабалерина на
Националната опера и балет
на Република Северна Маке-
дония, предвидени през декем-
ври, се отложиха, заради
КОВИД, за 2021 г., съобщава
Виолета Тончева, пиар на

ТМПЦ-Варна. Двата спек-
такъла са част от V Междуна-
роден балетен форум, който
се реализира с финансовата
подкрепа на фонд “Култура”
при община Варна.

И така, в края на януари и
началото на февруари Мария
Кичевска ще гостува за първи
път във Варна. Тя ще танцува
заедно с артистите от балет-

ната трупа на Варненската
опера, в чийто състав влизат
танцьори от България, Русия,
Испания, Италия и други
страни.

След първия балетен
спектакъл за новата година -
“Лешникотрошачката” от
Чайковски, хореографска ре-
дакция Сергей Бобров, със
солистите на Варненската
опера Илияна Славова и
Марко ди Салво на 28 януа-
ри, в същата постановка на
30 януари ще аплодираме за
първи път Мария Кичевска.
Тя ще изпълни ролята на
Клара, а в ролята на Принца
ще бъде премиер солистът на
Държавната опера във Вар-
на Павел Кирчев.

Втората среща с Мария
Кичевска предстои на 6 фе-
вруари. Тя ще се представи в
една от най-трудните партии
в балетната съкровищница -
на Одета/Одилия в “Лебедово
езеро” от Чайковски, по хо-
реографията на Мариус Пе-
типа и Лев Иванов, с хорео-
графска редакция на Сергей

Бобров, сценография и костю-
ми Ася Стоименова.

В “Лебедово езеро” на
гостенката от Скопие в глав-
ните роли ще партнират со-
листът на Варненската опера
Франциско Руиз като Принц
Зигфрид и премиер солистът
Павел Кирчев като Ротбарт.СНИМКИ ТМПЦ-ВАРНА
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На много места ще има снеговалежи, на места в Централна
и Източна България ще са обилни. Първоначално в източните
райони снегът ще е мокър, но с понижението на температу-
рите и там ще се образува снежна покривка и ще има
условия за виелици и навявания. Минималните температури
ще са между минус 5° и 0°, малко по-високи по Южното
Черноморие. Утре валежите ще отслабнат, след обяд в
повечето райони ще спрат, но в Североизточна България ще
продължи да вали сняг. Ще духа умерен, в североизточните
райони и временно силен вятър от север-северозапад. Макси-
малните температури ще са между минус 2° и 3°.

ВИДИН
2c

СОФИЯ
-1c

САНДАНСКИ
3c

ПЛЕВЕН
-1c

РУСЕ
0c

ПЛОВДИВ
3c

ВАРНА
1c

БУРГАС
2c

НЕДЕЛЯЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪК СЪБОТАДНЕС ПОНЕДЕЛНИК

ТЕЛЕЦ

Не се страхувайте да
промените кръга си на
общуване. Новите запо-
знанства ще бъдат ус-
пешни.

ОВЕН

Безизходни  ситуации
няма.  Има предимно
неприятни изходи и ре-
шения. Намерете реше-
нието.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Денят е подходящ да
споделите своите инте-
реси и пристрастия.
Имате шанс да бъдете
разбрани.

22 май - 21 юни

РАК

Домашни работи ще
ангажират времето ви.
Други фактори ще ви
попречат да се посве-
тите на тях.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Неотдавна са  ви  се
струпали допълнителни
задължения. Опитайте
да свършите най-важ-
ните.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Киното ще работи за
вас. Най-вече би ви се
харесала интересна ко-
медия в приятна ком-
пания.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Може да ви се струва,
че вашият любим на-
пълно е загубил бдител-
ността си, но не го
лъжете.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Не форсирайте събити-
ята в личния живот,
дори това прекалено да
ви се иска. Постарайте
се.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Убедете се, че знаете,
къде завършва приятел-
ството и къде започва
любовта. Ще ви е лес-
но.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Събитията сякаш са
оцветени в мрачни то-
нове, но това е послед-
ното издихание на стар
проблем.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Обърнете внимание на
човека, който е влюбен
във вас. Струва си да
го дарите с нещо пове-
че.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

В ума и в сърцето ви са
близките приятели и
любимите ви хора, ко-
ито са много далече от
вас.

ХОРОСКОП

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚ ÙËÎÏ
/2 ÒÂÁÓÌ, 4 ÂÔËÁÓ‰/
(12)

14.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
15.00 ƒË‚Ë¯Í‡ ÌÂ Ú‡ÌˆÛ‚‡

Ò‡Ï‡ ‰ÂÚÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ /
◊ÂıËˇ, 2015„./

15.15 Ã˙Ì ”‡ ‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ
ÙËÎÏ /6 Ë 7 ÂÔËÁÓ‰/

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ¡ËÁÌÂÒ.¡√
21.30 —ÎÂ‰ËÚÂ ÓÒÚ‡‚‡Ú
22.00 ÕÓ˘ÌËˇÚ ÛÔ‡‚ËÚÂÎ Ú‚

ÙËÎÏ /4 ÂÔËÁÓ‰/ (14)
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 —˙·ÓÚ‡ ‚Â˜Â Ò ¡Õ“ /Ô/
00.30 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.50 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.45  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.55 ¡‡Á‰Ë /Ô/
04.25 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚ ÙËÎÏ

/2 ÒÂÁÓÌ, 4 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
(12)

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî Ò fiÎËˇ ¿Î-
’‡ÍËÏ (Ô)

08.00 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî Ò
¬‡ÒËÎ ¬‡ÒËÎÂ‚ (Ô)

09.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î Ò ¿ÎÂÍ-
Ò‡Ì‰˙ —ËÏÓ‚ (Ô)

10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
12.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î Ò

¬ÂÎËÁ‡ ≈Ì˜Â‚ (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î Ò ‚Ó‰Â˘ ≈ÎÂÌ‡
œÂÌ˜ÛÍÓ‚‡

15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî Ò fiÎËˇ ¿Î-

’‡ÍËÏ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ Ò˙Ò —ÚÓËÎ
–Ó¯ÍÂ‚

17.15 “¬ Ô‡Á‡
17.30 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî
21.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î Ò

ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡ (Ô)
22.00 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.05 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
00.05 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
01.20 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î Ò ¿ÎÂÍ-

Ò‡Ì‰˙ —ËÏÓ‚ (Ô)
02.20 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î Ò

¬ÂÎËÁ‡ ≈Ì˜Â‚ (Ô)
03.50 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î Ò

ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡ (Ô)
04.50 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî Ò

¬‡ÒËÎ ¬‡ÒËÎÂ‚ (Ô)
05.50 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î Ò

»‚‡Ì √‡ÌËÚÒÍË (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

06.00 ì“‡ÌÒÙÓÏ˙Ò: –ÂÒÍ˛
¡ÓÚÒî - ‡ÌËÏ‡ˆËˇ, ÒÂË-
‡Î, Ò.3 ÂÔ.7

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./ -
ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡-
ÌÂ

07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ¿ÌÚÓÌ ’ÂÍËÏˇÌ

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

13.30 ìÕ‡‚ÒˇÍ˙‰Â ÚËî - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ.8

15.00 œÂÏËÂ‡: ì»ÒÚËÌÒÍ‡
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.24

16.00 œÂÏËÂ‡: ìÀÂÍ‡ ‚
ÔÎ‡ÌËÌ‡Ú‡î - ÒÂË‡Î,
Ò.13 ÂÔ.15

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.12

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.18

21.00 œÂÏËÂ‡: ì¬Î‡‰î - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.2 ÂÔ.1

22.30 œÂÏËÂ‡: ìƒÓ·ËˇÚ
‰ÓÍÚÓî - ÒÂË‡Î, Ò.3
ÂÔ.18

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ì«‡ÔËÒ˙Úî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.6
01.00 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË-

‡Î, Ò.14 ÂÔ.60
02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.50 ì«‡‚ËÌ‡„Ëî - ÒÂË‡Î, Ò.2

ÂÔ.123

ОБЛАЧНО СЪС СНЯГ ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО

3oС 4oС 7oС 11oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД

11oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД

9oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

05.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

08.00 ÕÓ‚ËÌË

08.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

11.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

14.00 ÕÓ‚ËÌË

14.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî

15.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË

17.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî

18.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

20.00 ì¬ÂÏÂî

20.30 ìÀ‡ÌˆÂÚî - ÒÂË‡Î

21.30 œÂÏËÂ‡ Ì‡ ÒÂÁÓÌ‡

ìƒÓÍ-ÚÓÍî. »ÒÚËÌÒÍ‡Ú‡

ËÒÚÓËˇ Ì‡ fiÎËˇ Õ‡˜‡-

ÎÓ‚‡

22.30 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî

23.10 ¡ÎÓÍ‡‰‡. ƒÂˆ‡

00.10 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

02.30 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

04.00 ÕÓ‚ËÌË

04.05 ìÀ‡ÌˆÂÚî - ÒÂË‡Î



Съществува музикално произведение с продължителност
1000 години. Творбата, наречена Longplay, започна
на 31 декември 1999 г. и ще продължи до края на 2999 г.
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245,
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207, –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206,
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã¿: - 205; e-mail: reklama@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË
ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈
ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg
ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ ‰‡ ÌÂ
·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂÌË ‰Ó
3 ÏÂÒÂˆ‡ ıÓÌÓ‡Ë ÌÂ ÒÂ ËÁÔÎ‡˘‡Ú.
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

√≈Œ–√»  ¿ƒ”–»Õ, ‡ÍÚ¸Ó
 –¿—»Ã»– œ–≈ÃflÕŒ¬,
‡‰‚ÓÍ‡Ú, ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎ
Ì‡ —˙˛Á‡ Ì‡ Ú‡ÍËÈÒÍËÚÂ
‰ÛÊÂÒÚ‚‡ ‚ ¡˙Î„‡Ëˇ
Œ–’¿Õ Ã”–¿ƒ, ËÁÔ˙ÎÌËÚÂÎ,
ÏÛÁËÍ‡ÎÂÌ ÔÓ‰ÛˆÂÌÚ
œ≈“⁄– ƒ»Ã»“–Œ¬, ·Ë‚¯
ÏËÌËÒÚ˙ Ì‡ ËÍÓÌÓÏËÍ‡Ú‡
Ë ÂÌÂ„ÂÚËÍ‡Ú‡
’–»—“Œ Ã¿– Œ¬, ÓÎËÏÔËÈÒÍË,
Ò‚ÂÚÓ‚ÂÌ Ë Â‚ÓÔÂÈÒÍË
¯‡ÏÔËÓÌ Ì‡ ÚÓÂÌ ÒÍÓÍ

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

- œËˇÚÂÎË, Ì‡ ÍÓÈ ÚÂÎÂÙÓÌ ‰‡ ÒÂ
Ó·‡‰ˇ, Á‡ ‰‡ ‡ÂÒÚÛ‚‡Ú ÊÂÌ‡ ÏË?
- «‡˘Ó, Í‡Í‚Ó Â Ì‡Ô‡‚ËÎ‡?
- ÕÂ ËÒÍ‡ ‰‡ ÒÚÓË Ì‡ 1,5 ÏÂÚ‡
ÓÚ ÏÂÌ...

Музикалният телевизионен гигант
MTV включи в плейлистите си съвме-
стния проект на Фабрицио Парици,
The Editor и Графа “Prison”. Хитовият
трак се излъчва по club MTV, който
покрива територията на Европа.

 Текстът е негов, на Борис Чешир-
ков и Валентина Александрова. Стил-
ната визуализация е на режисьора
Никола Атанасов. Няколко дни след
излизането на “Prison” в България,
сингълът вече е една от най-излъчва-
ните песни в националния ефир.

Само преди дни излезе и клубната
версия на “Prison”, която стана част
от важни платформи за хаус музиката
- Beatport, Traxsource и Soundcloud.
Трака влезе и в сетовете на DJ-и, из-
вестни на световната сцена.

Популярни и смятащи
се за полезни храни може
да се окажат опасни при
неправилна употреба,
предупреждава от страни-
ците на вестник “Вечер-
ная Москва” лекарят-дие-
толог Елена Соломатина,
цитирана от “Лента ру”.

Според специалиста
всяка храна може да на-
несе вреда на здравето
ако не се отчитат инди-
видуалните особености
на човека, който я при-
ема, количеството на
изяжданото или изпива-
ното. Соломатина при-
помня, че млякото, което
се смята за полезен про-
дукт, често предизвиква
алергии, а децата често
страдат от непоносимост

Посетител на кафене в аме-
риканския град Естес Парк,
щата Колорадо, е оставил на
персонала бакшиш в размер на
1400 долара като помолил той
да бъде разделен между всички,
съобщава изданието Unilad.

На 20 януари, мъж известен
с името Дейвид направил
поръчка в Notchtop Bakery &
Cafe за 20 долара и оставил
бакшиш от 1400 долара като
написал върху фиша: “Корона-
вирусът е гадост!” “200 долара
на всеки сътрудник!”

Собственичката на кафенето
Наиля Хаметвалиева разказала,
че този жест на доброта в тежки-
те на време на пандемия от ко-
ронавирус са просълзили нейни-
те сътрудници. По думите на Ха-
метвалиева Дейвид посетил едва
за втори път нейното заведение.
Тя го е затваряла заради панде-
мията, по признала, че бизнесът
се развива много трудно.

„Prison” на Графа
звучи по club MTV

Американец
остави 1400
долара бакшиш

СНИМКА NOTCHTOP BAKERY & CAFE

Фишът, който е подписан
от Дейвид

Полезните храни
може да бъдат вредни
Диетолог призовава да се внимава с приема
на препоръчвани за здравето продукти

към млечния белтък.
Популярният йогурт

се препоръчва да подоб-
ряване на храносмилане-
то, но в същото време той
съдържа много консер-
ванти и оцветители, кои-
то са вредни за здравето,
казва Соломатина. По
същия начин, изтъква ди-
етологът, богатото на ви-
тамин В12 и желязо месо,
е нужно на организма, но
твърде честата му упо-
треба повишава риска от
рак на дебелото черно.

Морската риба съдър-
жа полезни омега-3 маст-
ни киселини, но в същото
време много от ценните
породи като сьомга и
пъстърва се отглеждат
във ферми, където, с цел

бърз растеж, се хранят с
комбинирани фуражи и
се инжектират с антиби-
отици. В такива риби
обаче вече няма полезна-
та омега-3, казва дието-
логът. Нещо повече, така-
ва риба може дори да се
окаже вреда, ако е полу-
чила повече “химия” от
нужното. Така стоят не-
щата и при сочената като
диетична риба тон, която
освен това с възрастта на-
трупвала в себе си живак.

Опасности дебнели и
при такива наглед безо-
бидни продукти като ди-
етичните каши. Напри-
мер при овесената, коя-
то се препоръчва в реди-
ци диети, се съдържала
хитинова киселина, коя-

то “измивала” от организ-
ма калция и желязото.

При плодовете пък
потенциална опасност
пък представлявали пре-
ди всичко тези, които се
карат от далечни разсто-
яния, обяснява д-р Соло-
матина. За да се съхра-
нявали в търговски вид,
плодовете били обработ-

вани с фунгициди - спе-
цифична форма на пес-
тицидите, която убива
гъбичките по тях. Тези
препарати обаче ако по-
паднат в организма в го-
леми концентрации мо-
жели да доведат до от-
слабване на имунитета и
алергии, предупреждава
руският лекар-диетолог.

СНИМКА ISTOCK

Приемането на храните трябва да е свързано
с индивидуалните особености на всеки човек,
съветват диетолозите

Възрастна мъжка горила от зоопарка в
Сан Диего, Калифорния, заразена с корона-
вируса, е оздравяла след приложено експе-
риментално лечение със синтетични антите-
ла, предадоха Франс прес и Ройтерс, цити-
рани от “Дарик нюз”.

Уинстън, 48-годишен представител на
вида западна низинна горила, както и някол-
ко други примата, са дали положителна
проба за коронавирус на 11 януари. Зараза-
та е предадена от асимптоматичен служи-
тел, който е носил ръкавици. Известно е, че
човекоподобните маймуни са податливи на
човешки вируси като грип или варицела, по-
ради близостта между двата вида.

Няколко горили са показали симптоми
на лека кашлица, запушен нос или хрема и

Излекуваха болна от КОВИД-19 горила

СНИМКА ТУИТЪР/CBS LOS ANGELES

Горилата Уинстън е един
от най-старите обитатели
на зоопарка в Сан Диего

епизоди на летаргия. Заради напредналата
си възраст и влошено здраве, Уинстън е бил
прегледан под упойка. Той е бил лекуван с
коктейл от лекарства за сърце, антибиотици
и моноклонални антитела.

Лечението въз основа на моноклонални
антитела беше одобрено през ноември 2020
г. в САЩ. През октомври то беше приложе-
но експериментално на бившия президент
Доналд Тръмп, който се зарази в коронави-
рус. От зоопарка обаче подчертават, че
Уинстън е получил лечение, което не може
да се използва при хора.

Уинстън, доминиращ мъжкар, чийто вид
е класифициран като застрашен, пристига в
Сан Диего през 1984 г. Горилата ще навърши
49 години на 20 февруари.
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Стр. 15 Стр. 15

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
20.00 Бърнли - Астън Вила
22.15 Евертън - Лестър
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
20.00 Челси - Уулвърхемптън
22.15 Ман Юнайтед - Шефилд Юн
ПО НОВА СПОРТ
21.30 Брайтън - Фулъм
ПО БТВ ЕКШЪН
20.00 Севиля - Валенсия
22.00 Райо Валекано - Барселона
ПО РИНГ
22.00 Алмерия - Осасуна
ПО МАКС СПОРТ 1
22.00 Хееренвеен - Фейенорд
ПО НОВА СПОРТ
ХОКЕЙ НА ЛЕД
18.30 Динамо М - ЦСКА М
ПО МАКС СПОРТ 2
БАСКЕТБОЛ
18.30 Локомотив Кубан -
Партизан
22.00 Реал М - Панатинайкос
ПО ЕВРОСПОРТ 1
СНУКЪР
11.25 и 20.55 Германия “Мастърс”

Каляри за 4 млн. евро, а 3
години по-рано Лудогорец
получи от Шалке 4,5 млн.
евро за бразилския десен бек
Жуниор Кайсара. През 2017-
а клубът от Разград се разде-

Трансферът на Кирил Десподов от ЦСКА в Каляри за 4 милиона евро
през 2019 г. е рекорден за български футболист през XXI век

ФИФА обяви $150 милиона
за клубовете ни от продажби
Според световната централа „правителството” притежава тим от елита

вото”, без да е посочено име-
то му. Вероятно това е Бе-
рое, който е собственост на
държавната фирма “Мини
Марица Изток 2” от 2011 г.,
която налива в клуба по 4

млн. лв. годишно, въпреки че
е на загуба. От останалите 13
професионални клуба 4 са
собственост на дружества с
ограничена отговорност, а 9
са на акционерни компании.

КОНТРОЛИ

ЦСКА 1948 - Олександрия (Укр)
1:1 0:1 Юсеин (44-авт) 1:1 Александ-
ров (74); Царско село - Спортист
Своге 3:0 1:0 Андерсон (15) 2:0 Кос-
тадинов (22) 3:0 Чипев (70); Загорец
- Етър 3:1 1:0 Пл. Иванов (30) 1:1
Димитров (45-авт) 2:1 Яв. Иванов (51)
3:1 Видев (59).

РЕЗУЛТАТИ

България е продала фут-
болисти за над 150 милиона
долара, без да става ясно за
какъв период от време, сен-
зационно обяви ФИФА в но-
вата си дигитална база. Су-
мата е стряскаща, защото
през последните две десети-
летия страната ни няма фут-
болисти от световна класа и
трансферите на българските
играчи в чужди отбори не са
за големи суми. В базата е
посочено, че за неупомена-
тия период са реализирани
124 входящи и 127 изходящи
трансфера.

ЦСКА-Сф продаде преди 2
години Кирил Десподов на

ли със звездата си Джонатан
Кафу за 6 млн. евро - рекор-
ден изходящ трансфер на
български отбор.

В графата трансфери
ФИФА е посочила обща сума
от $150 311 105, получени от
българските клубове. Число-
то изглежда умопомрачител-
но, ако се направи сравнение
с традиционни износители на
играчи на добри трансферни
цени. Статистиката на ФИФА
сочи, че Сърбия и Хърватия
са осъществили трансфери за
под $100 млн.

ФИФА съобщава, че в
българския елит има клуб,
собственост на “правителст-

От всички регистрирани у
нас 620 професионални фут-
болисти само около 13% са
чужденци, става ясно от дан-
ните на ФИФА.

В дигиталната база са пуб-

ликувани детайли за всяко
първенство, национална фе-
дерация, организация на фут-
бола, както и юридическа
уредба и регистрация на от-
делните клубове.

Начо Монсалве е пред договор с Левски. 26-годишният цент-
рален защитник пристигна в София и днес ще мине медицински
прегледи. Испанецът е юноша на Атлетико М и дори има мач под
ръководството на Диего Симеоне. Това се случва през април 2016
г., когато дебютира срещу Бетис (5:1) в Ла Лига. Високият 188 см
Монсалве има над 50 мача за втория тим на Атлетико, където е
бил капитан, и над 30 за втория тим на Депортиво Ла Коруня.
Защитникът е играл един сезон в Сегунда за Рекреативо, за който
записва 17 мача, след което преминава през нидерландските Твен-
те и НАК Бреда. С първия тим бранителят печели промоция в
Ередивизие през 2019 г. и изиграва 23 мача с 3 гола. Той обаче
остава във второто ниво на футбола в Нидерландия, тъй като
преминава в НАК, където дори е капитан, но напусна клуба този
януари, след като в последните месеци не е играл редовно.

Монсалве ще е третото ново попълнение на Левски след вра-
таря Звонимир Микулич и бранителя Ребин Сулака, с който
Монсалве ще си партнира в центъра на защитата. На тази позиция
треньорът Славиша Стоянович разполага още с Живко Атанасов
и Алекс Петков.

От Националния
клуб на привърженици-
те на Левски подеха
инициатива за събиране
на средства за паметник
на Георги Аспарухов-
Гунди в столичния квар-
тал “Редута”, където
“синята” емблема е ро-
ден. В магазина на НКП
на бул. “Тодор Алексан-
дров” 23 се пуска в про-
дажба реплика на леген-
дарната фланелка, носе-
на в периода от 1979 до
1985 г. от футболисти-
те на тогавашния Лев-
ски-Спартак. Нейната
цена е символична - 42

Братята Тервел и Кубрат Пулеви пристигнаха в сто-
лицата на Танзания Дар Ес Салаам, където утре вечер
Малката Кобра ще се бие с намибиеца Викапита Мероро.
Тервел ще гони 16-а поредна победа на професионалния
ринг. За последно той се би преди 13 месеца. В Танзания
обстановката е спокойна и няма строги мерки, като
задължително носене на маски и спазване на дистанция.

От компания Jackson Group, която организира дву-
боя, посрещнаха двамата боксьори, които бяха във види-
мо добро настроение след полета.

“За нас е огромна чест да се докоснем до Кубрат
Пулев, боксьор от световна класа и един от най-добрите
в тежка категория. Наскоро той се би с Антъни Джошуа
и е споделял ринга с много велики имена в света на бокса
като Владимир Кличко и много други”, отбелязаха дома-
кините.

Тервел и Кубрат Пулеви пристигнаха в Танзания

Фенове събират пари
за нов паметник на Гунди

лв., колкото години са
минали от първото й из-
ползване.

В годините, в които
тимът играе с тези фла-
нелки, печели 3 титли, 2
купи на Съветската ар-
мия и 2 купи на Бълга-
рия. Тогава “сините” иг-
раят в Европа срещу от-
бори като Реал М, Дина-
мо К, Севиля, АЗ Алкма-
ар и др. НКП възнамеря-
ва да предложи и други
реплики на легендарни за
левскарите ретро фланел-
ки и това да се превърне
в практика, отдавна по-
зната в Европа.

Бивш играч на Атлетико
идва в Левски


